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ОЦІНКИ ДІЯЛЬНОСТІ ВЛАДНИХ СТРУКТУР 
У ПІДГОТОВЦІ ДО ЄВРО-2012 
 
Позитивні відгуки у ЗМІ 

 
Украина в подготовке к Евро-2012 существенно продвинулась вперед, 

создав все условия для приема болельщиков в соответствии с требованиями 
УЕФА. Выбрав местом жительства Украину, команда Франции получила все 
средства для того, чтобы проходить соревнования в лучших из возможных 
условий, рассказывает французский сайт интернет-ТВ для болельщиков PSG 
Canal Supporters. 

 Журналисты уверены, что команда французской сборной не 
промахнулась, согласившись поселиться на Евро-2012 в Донецке. Ведь два 
матча сборная трехцветных проведет на «Донбасс Арене», третья встреча 
состоится в Киеве. «Получив право на участие в соревнованиях, в команде 
сборной Франции было принято решение о том, чтобы на время турнира 
оставаться в Украине, где будут проведены игры первой стадии. После того, 
как за два месяца до престижного соревнования за Кубок УЕФА страна-
соорганизатор приняла делегацию французских журналистов, в составе 
которой была группа сотрудников телеканала Canal Supporters, мы воочию 
увидели объекты, подготовленные для проживания и игры французских 
футболистов», – пишет издание. 

 Журналисты анализируют в первую очередь подготовку двух арен – 
Киева и Донецка – как одно из высочайших достижений европейской 
спортивной инфраструктуры. «Несмотря на то, что подготовка была 
непростой, результат превзошел все ожидания – арены действительно 
замечательные. Главные матчи французов запланированы именно на 
«Донбасс Арене», стадионе ФК «Шахтер», где трехцветные будут бороться 
за первенство на Евро-2012, встретившись с командами Англии и Украины. 

 «Донбасс Арена», по мнению издания, в индустриальном шахтерском 
городе выглядит как настоящая жемчужина. Этот недавно построенный 
стадион на 50 тыс. зрителей торжественно открыли в августе 2009 года 
после трехлетнего строительства, напоминают французские журналисты. 
Архитектурный контраст между кварталами города и зоны «Донбасс 
Арены» доказывает желание развивать страну, в том числе посредством 
организации европейского соревнования. 

 «Современный стиль этого стадиона в виде летающей тарелки 
усиленный многочисленными технологическими новшествами. Две 
гигантские панели – самые большие экраны футбольных стадионов Европы. 
Кроме того, арена оснащена системой инфракрасного отопления трибун, 
которая позволяет увеличить температуру болем, чем на десять градусов, 
что важно для любой страны Восточной Европы. Наконец, в подтрибунных 
помещениях расположен интерактивный музей, в котором рассказывается 
история местного клуба Донецка. Здесь выставлены и многочисленные 
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трофеи, среди них – престижный Кубок УЕФА, выигранный в 2009 году», – 
с восторгом рассказывают журналисты. 

 Подробно анализирует сайт и место размещения для французской 
сборной – базу ФК «Шахтер». «Оказывается, в этом месте, где расположены 
многочисленные тренировочные площадки на «живой» траве и 
синтетических газонах, приятно жить в спокойной и тихой атмосфере, на 
берегу водоема, где обитает множество лебедей. Центральное здание базы 
«Кирша» станет местом проживания для футболистов сборной. Более того, 
по просьбе Французской федерации футбола, у каждого игрока будет 
отдельная комната, состоящая из спальни и санузла. Лоран Блан, который 
будет жить бок о бок с футболистами, имеет определенные привилегии в 
виде небольшого офиса. Сопровождающий персонал команды будет 
проживать в соседнем здании», – оценивает Canal Supporters. 

 Телевизионщики убеждены: тренировочный центр «Кирша» 
предложит французской сборной несомненный комфорт, с огромными 
жизненными площадями (бассейн, столовая, комната отдыха с бильярдными 
и теннисными столами). Значительное внимание здесь уделяется 
медицинскому обслуживанию игроков, для которых специально 
оборудовали и многочисленные помещения: тренажерный зал, комнаты для 
отдыха. В распоряжении медперсонала французской команды будет также 
оборудование для диагностики, включая проведение на месте МРТ 
(магнитно-резонансная томография), таким образом, позволяя Лорану Блану 
получить максимум информации для успешного прохождения 
соревнований, считает автор сюжета, один из участников украинского 
пресс-тура для масс-медиа Франции. 

 Описывая Киев, как место проведения последнего поединка групповой 
стадии, где Франция встретится со Швецией, Canal Supporters подробно 
рассказывает о «арене-великане» НСК «Олимпийский». «Несмотря на то, 
что 69-тысячный стадион пережил уже пятую реконструкцию, в новой 
ипостаси он стал современным символом Евро-2012. Через 
легкоатлетические дорожки стадион выглядит шире, здесь не все 
просматривается, как на «Донбасс Арене». Но с другой стороны – это плюс, 
что на нем можно проводить соревнования по различным видам спорта. 
«Олимпийский» покрыт впечатляющей крышей из полусинтетических 
мембран, защищающей на 100 % от непогоды места для болельщиков», – 
отмечает издание. Кроме того, здесь также есть современные раздевалки, 
многочисленные помещения за кулисами, в том числе разнообразные 
рестораны для приема гостей. Это превращает комплекс в большой магнит 
для болельщиков. 

 «Украина в подготовке к Евро-2012 существенно продвинулась вперед, 
создав все условия для приема болельщиков в соответствии с требованиями 
УЕФА. В течение последних лет в стране улучшилось состояние дорог, 
железнодорожных сетей, и всего транспорта в целом. Однако за менее чем 
два месяца до соревнований еще нужно завершить много работ. В 
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ближайшее время в Киеве торжественно откроют новый аэропорт, и мы 
были первыми среди представителей других стран, которые смогли его 
посетить. Именно в этом месте приземлится команда Франции, на глазах у 
общественности и представителей средств массовой информации, как этого 
требует УЕФА. Таким образом, в распоряжении команды Франции будут 
все средства для того, чтобы проходить соревнования в лучших из 
возможных условий», – резюмируют журналисты (Canal Supporters: 
стадионы Киева и Донецка – достижение спортивной 
инфраструктуры// Обозреватель (http://sport.oboz.ua/football/12895-canal-
supporters-stadionyi-kieva-i-donetska-dostizhenie-sportivnoj-
infrastrukturyi.htm). – 2012. – 19.04). 

 
* * * 

Спортивный обозреватель авторитетного английского издания «The 
Times» П. Лэнсли поражен энтузиазмом украинцев, работающих над 
проектом Евро-2012. Об этом журналист заявил по итогам пресс-тура, 
который недавно прошел для представителей британских СМИ. 

«Мне очень нравится отношение людей к подготовке к турниру – то, 
как они вдохновенно работают над этим проектом, строя стадионы, 
аэропорты, дороги, гостиницы. Этим они демонстрируют невиданную волю 
завершить все объекты вовремя и лучше подготовиться к Евро-2012», – 
отметил П. Лэнсли. 

Он согласился также, что Евро-2012 существенно повлияет на 
положительный имидж Украины в мире. «Логично, что проведение 
Украиной еврочемпионата станет для страны большим шагом к 
евроинтеграции», – отметил обозреватель «The Times». 

Кроме этого, П. Лэнсли отметил, что поражен красотой Украины – то, 
какие здесь есть достопримечательности архитектуры, искусства, природы и 
духовные святыни. «В Киеве английским болельщикам обязательно 
рекомендую посетить фан-зону на Площадь Независимости, посмотреть 
«Софию Киевскую», Золотые ворота, а также сходить в кафе или ресторан. 
Что касается Донецка, то могу сказать, что музей местного футбольного 
клуба «Шахтер» – лучший, в котором я когда-либо был», – резюмировал 
журналист. Он также добавил, что два стадиона, которые ему приходилось 
видеть собственными глазами – НСК «Олимпийский» и «Донбасс Арена» – 
фантастические. «Убежден, что они успешно примут матчи Евро-2012. На 
них невероятная атмосфера. Думаю, фанаты полюбят их», – отметил мастер 
пера («The Times»: Фаны Евро откроют для себя уникальную Украину // 
Євро-2012 (http://2012ua.net/10530-the-times-fany-evro-otkroyut-dlya-sebya-
unikalnuyu-ukrainu.htm). –  2012. – 23.04). 
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Негативні відгуки у ЗМІ 
 

Провідним футболістам Європи загрожують образи на расовому ґрунті 
під час цьогорічного Чемпіонату Європи, що відбудеться в Україні і Польщі. 

Таку думку висловив В. Сеггелен, генеральний секретар Міжнародної 
федерації асоціацій професійних футболістів. 

В. Сеггелен висловив також стурбованість тим, що закордонні 
вболівальники можуть мати проблеми з фанами команд-господарів турніру і 
за межами стадіонів. Він висловив думку, що Україна – не найкращий вибір 
для країни-господаря, і сказав, що деякі матчі відбудуться «невідомо де». 

«Вважаю, цей чемпіонат не запам’ятається атмосферою – я в цьому 
впевнений на 100 %. Україна – не ідеальне місце для проведення такого 
заходу», – сказав він. 

FIFPro провела власне дослідження явища расизму, насильства і 
замовних матчів у Східній Європі, яке оприлюднили в лютому цього року. В 
ньому 10 % всіх опитаних професійних футболістів сказали, що були 
жертвами насильства. У половині випадків – з боку вболівальників. 

В. Сеггелен, посилаючись на те, що 9,6 % футболістів у тому регіоні 
стали жертвами расизму, висловив побоювання, що подібне чекатиме 
команди-учасниці Євро-2012 в Україні і Польщі. 

«Треба сподіватися, що це [східноєвропейські фани, які вдаються до 
расизму і насильства] – не ті самі люди, які прийдуть на матчі у Польщі та 
Україні, бо тоді в нас буде справжня проблема», – сказав В. Сеггелен. 

Генеральний секретар FIFPro сказав, що вболівальники країн, які 
пройшли відбірковий етап чемпіонату, не становитимуть проблеми, а 
попередній чемпіонат Європи у Швейцарії та Австрії був, на його думку, 
просто фантастичний. 

«Якщо більшість уболівальників будуть із цих двох країн [України і 
Польщі], тоді я не можу на 100 % бути впевненим у тому, що чогось такого 
не станеться, навіть на стадіонах», – зазначив В. Сеггелен  (FIFPro боїться 
проявів расизму в Україні і Польщі // Чемпіон 
(http://www.champion.com.ua/euro2012/2012/04/18/489023)). 

 
* * * 

Кроме избирательной кампании, очень серьезным финансовым 
потрясением является проведение футбольного турнира, которое может 
привести Украину к дефолту уже в этом году. Такое мнение в эфире «Голоса 
России» высказал вице-президент российского Центра моделирования 
стратегического развития Г. Трофимчук.  

«Сейчас Украине предстоят в этом самом опасном отрезке – середина 
2011-2013 годов – достаточно серьезные финансовые траты. То есть 
украинская экономика в какой-то степени работает на износ. 

Здесь, прежде всего, я имею в виду даже не траты на выборы, хотя сама 
по себе избирательная кампания в парламент является достаточно 
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серьезным финансовым потрясением для такого относительно небольшого 
государства, как Украина. Здесь еще примешивается и чемпионат Европы по 
футболу, на который тоже пойдут очень серьезные траты», – высказал свое 
мнение эксперт. 

«Некоторые эксперты, наоборот, возлагают надежды на чемпионат 
Европы по футболу, что он принесет какие-то доходы Украине. Но мы 
знаем, что любые соревнования такого серьезного уровня, чемпионаты, они 
в достаточно серьезной степени требуют трат. Поэтому в целом я хотел бы 
сказать, что такие опасения для Украины, как дефолт, существуют, а угроза 
девальвации гривны никуда не ушла», – уверен он. 

Также он прокомментировал мнения наблюдателей относительно 
санкций в адрес Украины по поводу нарушений правил ВТО из-за 
дороговизны отелей. 

«В течение этого года, по крайней мере до чемпионата Европы, этих 
санкций не будет. Что касается парламентских выборов, то там эти санкции 
вполне возможны. По поводу тарифов на услуги инфраструктуры на 
чемпионате Европы я должен сказать, что это открытое издевательство над 
болельщиками, над любителями футбола. Я думаю, что тут Европа в первую 
очередь должна вмешаться, хотя понятно, что мы все в первую очередь 
существуем в условиях рынка, нам всем надо зарабатывать, каждой стране 
нужно кормить свое население», – отметил Г. Трофимчук. 

«Украина должна здесь демонстрировать свои добрые намерения, а не 
намерения сорвать несколько шкур с болельщиков. Может быть, Польша это 
сделает, но каждая страна может действовать по своему плану. А Украина 
как раз могла бы показать, что она действительно является открытой 
страной, которая обращает внимание на людей, в данном случае туристов, 
болельщиков, фанатов, которые готовы приехать», – поделился советом 
вице-президент российского Центра. 

«Я в этом плане могу посоветовать только одно – наоборот сбросить 
цены, только это могло бы привлечь к Украине какое-то доброе, позитивное 
внимание. Да, конечно, это сделать сложно, но в какой-то степени, раз уж и 
так экономика Украины надорвана, ее можно еще чуть-чуть надорвать. 

Потому что мы должны учитывать, что дефолт – это даже не 
экономическая угроза для государства, а, прежде всего, политическая. 
Возможно, каким-то соседям, в данном случае я не имею в виду Россию, это 
крайне выгодно, и они готовы к такому развитию событий внутри 
Украины», подчеркнул он (Евро-2012 может спровоцировать в Украине 
дефолт – российский эксперт // Независимое Бюро Новостей 
(http://nbnews.com.ua/news/37250). – 2012. – 18.04). 

 
* * * 

Финансовые поступления в Украину во время Евро-2012 могут достичь 
1 % ВВП. Такое мнение выразил исполнительный директор 



  9

Международного Фонда Блейзера О. Устенко на пресс-конференции в 
Киеве. 

«Если говорить о сумме, то ее можно оценить на уровне 1 % ВВП», –
отметил он. 

О. Устенко пояснил: если предположить, что «средний чек» туриста, 
приезжающего в Украину, составляет порядка 300 дол. и умножить его на 
предполагаемое количество туристов, которые посетят Украину на Евро-
2012 (5 млн  человек), получится, что в нашу страну поступит 1,5 млрд дол. 
«Эти деньги составляют порядка 1 % ВВП Украины», – пояснил он. 

В то же время, по словам О. Устенко, если предположить, что 
пребывание этих туристов в Украине будет длиться дольше, чем на время 
Евро-2012, и если учесть повышение цен в нашей стране на время 
чемпионата, вполне вероятно, что поступления будут в полтора-два раза 
выше, то есть достигнут 1,5 % – 2 % ВВП. 

С ним не согласился финансовый аналитик Э. Найман. По его словам, 
сегодня в мире проводится мощная антиукраинская кампания, которая 
снижает вероятность посещения нашей страны большим количеством 
болельщиков. Э. Найман считает, что на Евро-2012 в Украину приедет от 
500 тыс. до 1 млн людей. «Поэтому Украине стоит ожидать поступления в 
пределах 500 миллионов долларов», – отметил он. 

А вот эксперт по финансовым вопросам В. Суслов вообще уверен, что 
футбольный чемпионат не поднимет украинскую экономику. По его словам, 
хотя поступления и будут, они не окупят расходы, которые понесла Украина 
на организацию этого мероприятия (Эксперты рассказали, сколько денег в 
Украину придет на Евро-2012 // Четверта Влада  
(http://4vlada.net/politika-i-biznes/eksperty-rasskazali-skolko-deneg-v-ukrainu-
pridet-na-evro-2012). – 2012. – 19.04). 

 
* * * 

Во время проведения Евро-2012 болельщики и жители страны могут 
остаться без питьевой воды. Это связано с инициативой Министерства 
топливной энергетики и угольной промышленности, в соответствии с 
которым облэнерго могут иметь право отключать водоканалы от 
электричества при наличии долгов. Об этом в ходе пресс-конференции 
сообщил президент ассоциации водоканалов Украины 
«Укрводоканалэкология» В.  Маслак.  

«Мы получили письмо от Минтопэнерго, чтобы можно было отключать 
водоканалы от электроэнергии при наличии долгов», – сообщил В. Маслак. 

По словам В. Маслака, такое положение вещей недопустимо. Ведь в 
таком случае люди могут остаться без воды. Эксперт сказал, что 
«Укрводоканалэкология» подал прошение на имя президента и премьер-
министра с требованием не принимать данную инициативу министерства. 

В свою очередь директор IBCentre Ю. Березовская отметила, что за 
время подготовки Украины к Евро-2012 ничего «эпохального не было 
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сделано» для подготовки системы водоснабжения к первенству (Во время 
Евро-2012 Украина может оказаться без питьевой воды – эксперт // 
Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/37336). – 2012. – 
19.04). 

 
* * * 

Пророчества о пустых отелях на Евро-2012 начинают сбываться: обвал 
цен в гостиницах не добавил им клиентов. После зимнего ажиотажа с 
бронированием мест в гостиницах и спорами по поводу «запредельных» 
цен, ситуация круто поменялась. Гостиницы сами начали искать клиентов. 
«За последнюю неделю ко мне обратились уже четверо владельцев отелей с 
одинаковыми просьбами. Например: есть 150 мест, помогите продать по 
50 евро с завтраком», – посетовал директор Департамента по подготовке к 
Евро-2012 горсовета А. Нечипоренко. 

Издание поинтересовалось в упомянутых чиновником отелях, «что 
почем». Оказалось, к примеру, что гостиница в поселке Высоком (15 минут 
езды от Харькова) просит по 100 долларов за двухместный номер, при 
наличии телевизора, холодильника, кондиционера, бассейна, бани и прочих 
«благ цивилизации», рассчитанных на туриста среднего достатка. Цена по 
нынешним «евро»-временам вполне умеренная, однако «целевая аудитория» 
на предложение пока не клюет. 

А гостиница в Харькове, находящаяся всего в нескольких остановках 
метро от стадиона «Металлист», действительно располагает полутора 
сотнями мест и просит за них по 30-50 евро в сутки с завтраком, в 
зависимости от удобств. Опять-таки, очереди из евро-гостей пока не 
наблюдается. 

Причины такого обидного для отельеров явления до конца пока не ясны 
– в большинстве своем харьковские гостиницы заняли выжидательную 
позицию и не слишком внятно отвечают на вопросы о ценах и 
бронировании. Но уже можно вполне определенно сказать, что проблема – 
не в завышенной стоимости номеров.Около месяца назад официальный 
оператор УЕФА, компания «Туи Трэвел» отказала ряду харьковских 
гостиниц в размещении гостей Евро-2012 – как объяснили чиновники, 
количество номеров закладывали «с запасом», который в итоге не 
пригодился. 

К слову, на днях самым алчным владельцам гостиниц в очередной раз 
пригрозил кулаком сам М. Платини, заявивший, что высокие цены 
сдерживают желание иностранных гостей посетить Украину во время 
Еврочемпионата. В то же время, в Харькове ситуация не такая уж 
«трагичная». Пять самых крупных туристических агентств города 
подписали меморандум, пообещав снизить стоимость проживания в 
гостиницах во время Евро-2012, после чего цены поползли вниз – за 
исключением отдельных случаев (к примеру, один из частных пансионатов 
просил за 7 ночей 29 тыс. долларов, плюс платный Wi-Fi по 20 грн в сутки). 
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В уже забронированных гостиницах номера оценивались в основном в 40-
60 евро. 

Более того, около месяца назад официальный оператор УЕФА, 
компания «Туи Трэвел» отказала ряду харьковских гостиниц в размещении 
гостей Евро-2012 – как объяснили чиновники, количество номеров 
закладывали «с запасом», который в итоге не пригодился. В результате на 
рынок было «выброшено» почти 3 тыс. номеров, что тоже не 
способствовало накрутке цен. 

На этом фоне основную причину дефицита евро-гостей чиновники и 
сами отельеры видят в «рваном» графике матчей. По оценкам чиновников, 
приехать на все матчи, от начала и до конца, готовы не более 5 % 
болельщиков. Причем это люди, которые могут позволить себе «дорогой» 
отдых – и вполне помещаются в пятизвездочных гостиницах. А остальные 
90 %, что называется, умеют считать деньги. 

«Многие хотят приехать только на два дня – меня это не устраивает. 
Хотелось бы сдавать номера на 8-10 дней, однако желающих пока нет», – 
объяснил директор гостиницы в Высоком А. Винокуров. 

Очевидно, что вложившись в ремонт и потратившись на рекламу, 
харьковские отельеры теперь надеются «отбить» расходы. Однако здесь их 
интересы явно не совпадают с чаяниями болельщиков. 

«На самом деле, это связано с неоправдавшимися ожиданиями – все 
считают виртуальную выгоду, не заключив реальных договоров, – считает 
А. Нечипоренко. – При всем уважении к Евро-2012, это не форум в Давосе, 
куда в феврале стекаются все политики и крупные бизнесмены, чтобы 
заключать серьезные сделки. Это спортивный турнир, это игра – хотя, 
безусловно, и вызывающая повышенный интерес. Но, чем ночевать 
непонятно где, многие болельщики предпочитают смотреть матчи по 
телевизору, достав бутылку пива из холодильника» (Болельщики Евро-2012 
уже начали отказываться от украинских гостиниц, – СМИ // 
Минфин.com.ua (http://minfin.com.ua/2012/04/18/577645)). 

 
* * * 

Евро-2012 теряет болельщиков еще до начала турнира из-за высоких 
цен на проезд и гостиницы, а также из-за плохой репутации Украины в 
Европе, сообщают западные СМИ.  

Из-за украинской дороговизны немцы уже начали массово сдавать 
билеты. 

Немецкая пресса пишет, что в Украине издеваются над бродячими 
собаками, держат политиков в тюрьмах, калечат молодых девушек и 
устраивают бандитские разборки. 

Немецкий телеканал  РББ готовит сюжеты о подготовке к нынешнему 
футбольному Евро и обогащает свои расследования все новыми 
подробностями. Их первый репортаж из Украины был о скинхедах во 
Львове. 
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«Городской глава Львова сказал нам, что оскорбительные граффити и 
даже свастика на стенах является проблемой многих городов. Так молодые 
люди выражают свои эмоции. Мы удивлены, что в этих расистских 
надписях здесь не видят проблемы», – отмечает телеканал.  

Кроме того, в Германии жалуются, что авиабилеты дорогие, поэтому 
остаются поезда, а у «Укрзализныци» до сих пор нет расписания поездов на 
лето. И это за пять недель до Евро-2012. Немцы не привыкли покупать все в 
последнюю минуту, здесь планируют свои путешествия. 

Еще одна украинская беда, по мнению немцев, – гостиницы. 
Большинство номеров сначала были заблокированы, а затем их стали 
сдавать по полтысячи евро за ночь. Билеты массово сдают, потому что никто 
не готов платить так много за номер (Немцы массово отказываются ехать 
в Украину на Евро-2012 // Независимое Бюро Новостей 
(http://nbnews.com.ua/news/37786). – 2012. – 24.04). 

 
* * * 

Прем’єр-міністр України М. Азаров обіцяє зниження вартості 
проживання в готелях в Україні до Євро-2012. «Якщо я говорю, що 
проблема буде вирішена – значить вона буде вирішена», – заявив він, 
повідомивши, що найближчим часом уряд має намір провести відповідну 
роботу. 

«Наш ринок, який ось 20 років створюється, багато в чому діє 
нецивілізовано, не так, як хотілося б. Те, що ця проблема буде вирішена, у 
мене немає ніяких сумнівів. Ця проблема буде вирішена і ціни будуть 
нормалізовані», – заявив він. «Яким чином – це вже дозвольте нам 
вирішувати. Якщо я кажу, що проблема буде вирішена – значить вона буде 
вирішена і в цьому легко можна буде переконатися», – додав він, 
зазначивши, що найближчим часом уряд має намір провести відповідну 
роботу. 

 Українські готелі підвищили ціни перед Євро-2012 «всього» в 3-7 
разів, а не в 10 Водночас прем’єр припустив, що Кабмін може ввести 
державне регулювання на надання готельних послуг на період чемпіонату. 
«Це крайній метод, мені не хотілося б до нього вдаватися, але якщо 
добровільно не спрацює, будуть вжиті такі заходи», – заявив він. 

 Раніше директор МОК Євро-2012 України М. Лубківський заявив, що 
Україна готова розмістити вболівальників всіх цільових груп під час матчів 
Євро-2012. М. Лубківський також зазначив, що уболівальникам щоб 
уникнути спекулятивних цін, рекомендується шукати достовірну 
інформацію про варіанти розміщення на сайтах операторів-партнерів УЄФА 
– TUI Travel і «Гамалія». «Інтерес до турніру величезний. Ми очікуємо 
приїзд великої кількості вболівальників як з квитками, так і без них. Буде 
близько 800 тис.  гостей. В Україні достатньо пропозицій про розміщення за 
адекватними цінами», – сказав він (М. Азаров гарантує вирішення 
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проблеми із готельними цінами в Україні // Інформаційне агентство 
«Регіональні Новини» (http://regionews.com.ua/node/41060). – 2012. – 21.04). 

 
* * * 

Антимонопольный комитет Украины начал проверки гостиниц в 
городах, принимающих футбольный чемпионат Евро-2012. Об этом 
сообщил первый заместитель председателя АМКУ Р. Кузьмин.  

«В связи с наличием информации о повышении цен на гостиничные 
услуги в городах, задействованных в подготовке и проведении в Украине 
финальной части чемпионата Европы 2012 года по футболу, АМКУ начал 
исследование указанного рынка в Киеве, Донецке, Харькове и Львове», – 
сообщили в пресс-службе АМКУ.  

Как сообщалось раньше ведущие средства массовой информации 
Бельгии, Нидерландов и Германии остро раскритиковали ситуацию с ценами 
на отели в Украине и процитировали президента УЕФА М. Платини, 
который назвал причиной роста цен «бандитов и мошенников» в Украине 
(Антимонопольный комитет начал проверки гостиниц в городах Евро-
2012 // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/37479). – 
2012. – 20.04). 

 
* * * 

Министерство иностранных дел Украины высказало обеспокоенность в 
связи с появлением на центральных телеканалах Голландии рекламы под 
названием «Удержи его дома» с призывом к женщинам уговорить мужчин 
не ехать на Украину на Евро-2012. 

«Мы осуждаем такого рода рекламу и будем требовать того, чтобы она 
была снята с ротации на телевидении. Посол Украины в Нидерландах уже 
провел встречу с представителями Федерации футбола Нидерландов, 
спонсорами которой является компания, выпустившая ролик в ротацию», – 
заявил пресс-секретарь МИДа А. Дикусаров. 

Как сообщалось в СМИ, в Нидерландах на центральных телеканалах 
появилась реклама под названием «Удержи его дома» с призывом к 
женщинам уговорить мужчин не ехать на Украину на Евро-2012 из-за того, 
что «эта страна полна красивых женщин». Реклама транслируется в 
вечернее время на телеканалах NED-1 и NED-2 и принадлежит 
нидерландской энергетической компании Nederlandse Energie Maatschappij 
(NLE). 

По словам А. Дикусарова, глава украинского диппредставительства в 
Голландии выразил обеспокоенность тональностью этой рекламы, которая 
является «унизительной и дискриминационной». 

«В Федерации футбола Нидерландов резко осудили выход этой 
рекламы и заверили украинскую сторону в том, что ролик был произведен 
без согласования с ними, хотя это должно было быть сделано. Также, по 
словам представителя Федерации футбола Нидерландов, в ролике 
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безосновательно размещен логотип федерации», – пояснили в МИДе (МИД 
возмутила голландская реклама с призывом не ехать в Украину // Ирта-
fax (http://irtafax.com.ua/news/2012/04/2012-04-25-10.html)). 

 
 

 
ХІД ПІДГОТОВКИ ДО ЄВРО-2012 

 
Успех в любом чемпионате по футболу зависит конечно, от подготовки 

команды и профессионализма тренера, но жеребьёвка тоже имеет значение. 
 Жеребьёвка на Евро 2012 состоялась успешно и прошла, впрочем, как 

всегда, весьма торжественно и пафосно. Президент Украины В. Янукович 
произнёс приветственную речь, победители прошлого чемпионата получили 
порцию оваций, показали мяч, которым будут забиты голы на Евро-2012, 
поприветствовали участников – такой была торжественная часть. 
Непостредственно для жеребьёвки были приглашены Д. Инфантино, Зидан, 
Ван Бастен и Хрубеш. 

 Судьба команд распределилась следующим образом. В группе «А» 
между собой сражаться будут Россия, Греция, Чехия и Польша. Казалось 
бы, у поляков есть преимущество, бороться за звание победителя предстоит 
дома. Но команда ещё зелёная, её не берут в расчёт как достойного 
соперника. Вот с чехами и греками будет сложнее, придётся побороться. Их 
команды отличает поразительная настойчивость. Но пугаться не стоит, 
шансы есть. 

 В группу «В» попали Германия, Нидерланды, Дания и Португалия. 
Германская команда и состав из Нидерландов являются фаворитами, все в 
ожидании матча между ними, который состоится после того, как немцы 
сразятся с португальцами. 

 Группа «С» представлена такими странами как Ирландия, Италия, 
Испания и Хорватия. Неплохой состав, будет интересно наблюдать, как 
итальянцы и хорваты попытаются обойти чемпиона Европы. На Ирландию 
больших ставок не делают, ибо привыкли к скромной игре сборной страны 
клевера. 

 В группу «D» попали сильные команды – это Англия, Франция, 
Швеция и Украина. Фаворитами здесь, конечно, являются Англия и 
Франция, которые схлестнутся уже 11 июня. 

 Забегая вперёд, можно предположить, что при удачной игре нашей 
сборной, ей предстоит проявить себя в матче с Голландией, Германией, 
Данией или Португалией (Евро-2012 – кто кого? // Євро-2012 
(http://2012ua.net/evro-2012/novosti/10527-evro-2012-kto-kogo.html). – 2012. – 
22.04). 
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* * * 
Президент Украины В. Янукович и вице-премьер-министр – министр 

инфраструктуры Б. Колесников обсудили планы развития новых 
автомобильных дорог по территории нашего государства. Об этом сообщает 
пресс-служба главы государства.  

Как отметил Б. Колесников после встречи с Президентом, речь шла о 
средне- и долгосрочном планировании строительства новых автодорог в 
продолжение основного маршрута от западной до восточной границы 
Украины. 

Вице-премьер-министр подчеркнул: речь идет о вопросе, который 
«требует очень скрупулезного и серьезного изучения». 

Кроме того, он доложил главе государства о состоянии подготовки к 
проведению в Украине финальной части чемпионата Европы по футболу. 

«Президент поинтересовался, все ли у нас в порядке, все ли успеваем, 
все ли профинансировано», – сказал министр. Он напомнил, что вопрос 
подготовки национальной инфраструктуры к Евро-2012 детально 
обсуждался 12 апреля во время рабочей поездки главы государства во Львов 
(Б. Колесников отчитался перед В. Януковичем о подготовке к Евро-2012 
// Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/37210). – 2012. – 
18.04). 

 
* * * 

 Во время чемпионата Евро-2012 в Украину прибудет около миллиона 
граждан.  Об этом заявил Б. Колесников – министр инфраструктуры 
Украины. Он отметил, что   в Украине принимать фанов на каждый из 
матчей готовы  4 аэропорта. Речь идет о тех болельщиках, которые  
прилетят именно на игру. В целом же болельщики, которых  должно 
прибыть около миллиона человек,  после отъезда из Украины обязательно 
должны рассказать о своих впечатлениях от матчей своим  близким и 
друзьям – добавил министр. 

Б. Колесников подчеркнул, что на чемпионат Евро-2012 уже  почти все 
билеты проданы, равно как и права на телетрансляции матчей.  В отелях же 
еще имеется некоторое количество номеров, которые предоставлены УЕФА 
для резервирования (В Украину на Евро-2012 приедет миллион 
болельщиков // УРА-Информ (http://ura-inform.com/sport/2012/04/21/v-
ukrainu-na-evro-2012-priedet-million-bolelschikov)). 

 
* * * 

Все прямые расходы Украины на подготовку к Чемпионату Европы 
2012 года составляют немногим более 700 млн долларов. Об этом заявил 
вице-премьер-министр – министр инфраструктуры Украины Б. Колесников. 

В частности, отвечая на вопрос: «Правда ли то, что оппозиция 
критикует правительство за то, что те 14 млрд долларов, которые были 
потрачены на подготовку Евро-2012, можно было направить на развитие 
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школ и другие проекты?», Б. Колесников заявил: «Во-первых, все прямые 
расходы Украины на Евро-2012 составляют немногим более 700 млн 
долларов. Два стадиона – в Киеве и Львове – это и есть все прямые 
расходы». 

«Украина потратила на все аэропорты, дороги, скоростные поезда и 
стадионы в общей сложности 4 млрд 200 млн долларов. Речь идет, вероятно, 
о программе Евро-2012, но все остальное – инвестиции частных лиц, 
например, в отели», – рассказал Б. Колесников. 

«Нужно работать над рождаемостью, потому что в существующие 
школы уже ходить некому. Если говорить серьезно, без международных 
аэропортов и транспортной инфраструктуры страна не получит никаких 
внешних инвестиций. А не будет инвестиций и налогов, не за что будет 
строить ни школы, ни больницы, ни другие объекты», – заявил 
Б. Колесников (На Евро-2012 потрачено $ 700 млн грн // Ирта-fax 
(http://irtafax.com.ua/news/2012/04/2012-04-20-54.html)). 

 
* * * 

Министерство инфраструктуры Украины завершает переговоры с 
одной из бюджетных авиакомпаний по доступу на украинский рынок, в 
частности, для осуществления перевозок уже во время футбольного 
чемпионата Евро-2012. 

По убеждению вице-премьер-министра Украины – министра 
инфраструктуры Б. Колесникова, дешевый перелет из Европы в Украину 
должно отразиться и на ценах, которые установили отечественные отельеры 
на период турнира. Ведь иностранцам будет выгоднее несколько раз 
прилететь, нежели жить в украинских гостиницах. 

«Мы завершаем подписание договора с одной из бюджетных 
авиакомпаний по доступу на украинский рынок. И теперь все болельщики 
смогут подсчитать сколько им обойдется перелет в обе стороны на каждый 
матч чемпионата и стоимость проживания в гостиницах. Эта сумма пойдет 
на пользу авиации. Думаю, с этого момента цены на отели должны резко 
пойти вниз», – пояснил Б. Колесников. 

Так, билет из Лондона в Донецк в обе стороны обойдется в 
300 долларов США, а сам перелет займет у болельщиков 3,5 часа. 

«Англия сыграет в Украине минимум три групповых матча, на это 
уйдет 900 долларов. Соответственно, если отели будут стоить более 
200 долларов за сутки проживания, то пребывание в Украине фанам 
обойдется гораздо дороже, чем приезжать отдельно на каждый матч. Думаю, 
что это достаточно быстро «охладит» наши отели», – подчеркнул вице-
премьер-министр Украины. 

По словам Б.  Колесникова, вопрос высоких цен на гостиницы во время 
чемпионата Евро-2012 будет решен уже до конца апреля (Low-cost 
перевозки во время Евро-2012 будут способствовать снижению цен в 
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украинских гостиницах // Ирта-fax 
(http://irtafax.com.ua/news/2012/04/2012-04-20-49.html)). 

 
* * * 

Цены на жилье для болельщиков Евро-2012 в Украине будут 
доступными. Об этом в ходе пресс-конференции заявил директор местного 
организационного комитета «Евро-2012 Украина» М. Лубкивский. 
М. Лубкивский заверил, что все болельщики, которые приедут в Украину, 
будут размещены. 

«Сегодня мы готовы разместить всех желающих, и нет таких 
болельщиков, которых Украина не сможет разместить на время Евро-2012», 
– уточнил специалист,  подчеркнув, что завышение цен на гостиничные 
номера – не системное явление.  

Он также сообщил, что города-участники Евро-2012 (Киев, Львов, 
Донецк, Харьков – Ред.) ускорили темпы строительства гостиниц для 
футбольных фанатов. 

«Города, которые принимают гостей чемпионата, существенно 
ускорили темпы создания объектов гостиничной инфраструктуры. В 
Донецке и Харькове были самые большие проблемы, но было построено 
несколько новых гостиниц, и они будут сданы в эксплуатацию», – отметил 
директор МОК  (Украина сможет разместить всех болельщиков Евро-
2012 – М. Лубкивский // Независимое Бюро Новостей 
(http://nbnews.com.ua/news/37406). – 2012. – 19.04). 

 
* * * 

На час Євро-2012 українські прикордонники похизуються знаннями 
англійської мови та мовами тих збірних, які прибуватимуть в Україну. Про 
це розповів під час брифінгу голова Державної прикордонної служби 
України М. Литвин. 

Він зокрема зазначив, що питання володіння іноземними мовами стоїть 
на державному рівні, тому для військовослужбовців були організовані курси 
за допомогою університетів у Львові, Харкові, Донецьку та в Києві. 

«Також у нашій Академії є факультет іноземних мов, тому в кожній 
зміні у нас будуть військовослужбовці, які на 80-90 % рівні будуть розуміти 
і відповідати. Буде також декілька офіцерів зв’язку, які будуть розмовляти 
на тих мовах, збірні яких будуть в цей час прибувати до нас. У штабах також 
будуть такі офіцери. Тому я не бачу жодних проблем», – зазначив 
М. Литвин. 

Він також додав, що було би добре, якщо в інших країнах теж вивчали 
українську та польську мови. «Було би добре, якщо в тих країнах, де 
проходять подібні заходи, вивчали українську мову, польську і теж 
зустрічали нас зі словами «Добрий день», «Дякую», тощо. Ми виявимо в 
цьому плані дуже велику гостинність і обізнаність. Всі хто до нас приїде, 
будуть це відзначати», – додав голова Держприкордонслужби України 
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(Прикордонники говоритимуть мовами збірних, які приїздять в Україну 
на Євро-2012 // Львівський портал 
(http://portal.lviv.ua/news/2012/04/19/110800.html)). 

 
* * * 

На час Євро-2012 українських прикордонників будуть перерозподіляти. 
Про це під час брифінгу у пункті пропуску «Рава-Руська-Гребенне» 
повідомив голова Державної прикордонної служби України М. Литвин. 

«Ми передбачаємо перерозподіл персоналу на час Євро-2012. 
Додатково ми призивати не будемо», – сказав він. 

М. Литвин зазначив, що в Україні визначено 32 основні пункти 
пропуску, через які вболівальники прибуватимуть до України – це 
16 автомобільних, 11 залізничних та п’ять повітряних. Ці пункти пропуску 
укомплектовані на 85-90 %, що є достатньо для проведення усіх заходів на 
час Чемпіонату, підкреслив він. 

«Коли закінчиться Євро-2012, то ті службовці, які були 
прикомандировані, вони повернуться до місць постійної служби. Тобто 
проблем у нас немає ні з укомплектуванням, ні з технічним забезпеченням», 
– сказав голова Держприкордонслужби України. 

На останок М. Литвин зазначив, що найбільша нагрузка припаде на 
авіаційні пункти пропуску – кількість пассажиропотоку збільшиться до 
70 %. На автомобільних пунктах пропусках цей потік зросте на 45-50 % і на 
залізничних – на 25-30 %. «Це прогнозована кількість і ми до неї 
готуємось», – додав він (На час Євро-2012 українських прикордонників 
перерозподілять – М. Литвин // Львівський портал 
(http://portal.lviv.ua/news/2012/04/19/083038.html)). 

 
* * * 

Повне технічне оснащення усіх визначених для забезпечення Євро-2012 
пунктів пропуску завершиться через два тижні. Про це заявив перший 
заступник голови Державної прикордонної служби України – директор 
департаменту державного кордону України П. Шишолін. 

За його словами, зараз завершується установка технічних засобів 
прикордонного контролю у новому терміналі аеропорту «Жуляни». Буде 
проведене повне тестування цієї техніки, після чого цей пункт пропуску 
буде повністю готовий для прикордонного оформлення пасажирів, які 
прибуватимуть на Євро-2012. 

«Також плануємо розпочати монтаж техніки у найбільш потужному 
терміналі в Україні – терміналі «D» в аеропорту «Бориспіль». У ньому буде 
встановлено 40 кабінок прикордонного контролю (по 20 на приліт і на 
відліт). Вся апаратура, необхідне майно для організації системи 
прикордонного контролю є в наявності, тому ми впевнені, що десь у 
двотижневий термін по крайньому пункту пропуску, визначеному для 
забезпечення Євро-2012, буде завершене обладнання і тестування 
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апаратури. Крім того, по цьому пункту пропуску нам необхідно 
доукомплектувати 200 людей – це багато, але ця робота йде планово і у нас 
немає жодних проблем з комплектуванням персоналом і технікою, як для 
несення служби в аеропорту «Бориспіль», так і в інших пунктах пропуску», 
– сказав П. Шишолін. 

Перший заступник Голови Державної прикордонної служби України 
також додав, що відомство має і підготований персонал і технічні засоби для 
початку роботи у двох пунктах пропуску на польській стороні – «Будоміж» 
та «Долгобичув». «Питання, чи розпочнеться в них пропуск людей та 
транспорту до початку Євро-2012, впирається не в наше відомство, а у 
інфраструктурні проблеми – під’їзні шляхи з українського боку і таке інше», 
– додав П. Шишолін (За два тижні буде повністю технічно оснащено 
пункти пропуску, які працюватимуть на Євро-2012 // Львівський портал 
(http://portal.lviv.ua/news/2012/04/19/121154.html)). 

   
* * * 

Финансирование инфраструктурных программ под Евро-2012 
позволило впервые с начала экономического кризиса обеспечить в 2011 году 
резкий рост капитальных инвестиций – на 37,5 %. 

Частный и государственный секторы вновь начали наращивать 
инвестиции в экономику. В 2011 году капитальные инвестиции выросли на 
37,5 % до 259,9 млрд грн, тогда как еще годом ранее их объем составлял 
189,07 млрд грн. Об этом сообщили вчера в Государственной службе 
статистики. 

Следует отметить, что объем капитальных инвестиций в Украине 
сокращался весь период кризиса: в 2010 году он снизился на 2 %, в 
2009 году – на 11,2 %, а в 2008-м – на 2,6 %. С учетом инфляционного 
фактора реальное сокращение инвестиций было еще более значительным. 
При этом зафиксированный в прошлом году объем капитальных инвестиций 
все же превысил рекордный показатель 2007 года (239,3 млрд грн). 

Основная часть инвестиций – 80,5 %, как и прежде, была направлена в 
основной капитал (в 2010 году – 79,7 %). Несущественно снизилась доля 
капитального ремонта (с 9,7 % до 9 %), снизилась доля нематериальных 
активов (с 3,7 % до 3,6 %). 

Анализ структуры капитальных инвестиций по источникам 
финансирования показывает заметный рост доли капитальных инвестиций в 
виде банковских кредитов – с 12,3 % до 16,3 %. Президент Украинского 
аналитического центра А. Охрименко уверяет, что рост доли банковских 
кредитов вовсе не вызван реальным улучшением ситуации по кредитованию 
новых проектов. «Эта цифра также учитывает кредитование госбанками 
различных проектов в рамках подготовки к чемпионату Евро-2012. 
Финансирование реального сектора экономики восстановится не раньше 
завершения парламентских виборов», – уверен эксперт. 
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Примечательно, что подготовка к Евро-2012 привела к увеличению и 
доли инвестиций из государственного бюджета – с 5,8 % до 7,1 %. Доля 
инвестиций местных бюджетов не изменилась – 3,4 %, а значит, эти 
инвестиции также росли темпами на уровне 40 %. 

Плачевный результат демонстрировало строительство: инвестиции 
населения в строительство квартир снизились с 2,5 % до 1,7 %, в 
индивидуальное жилищное строительство – с 8,6 % до 5,8 %. 
Несущественно снизилась доля вложений собственных средств предприятий 
(с 60,8 % до 58,6 %) и выросла доля капитальных инвестиций из-за границы 
(с 2,1 % до 2,8 %). 

Среди отраслей экономики, которые получают капитальные 
инвестиции, неожиданным лидером оказалось производство и 
распределение электроэнергии, газа и воды - вложения выросли на 114,7 %. 
«Такой рост можно объяснить лишь увеличением инвестиций в «зеленую» 
енергетику», – отмечает экономист ИК Dragon Capital Е. Белан. 
Зафиксирован высокий рост инвестиций, также связанный с Евро-2012, в 
строительство (на 46,3 %) и в сельское хозяйство (на 32 %). Остальные 
отрасли экономики показали более умеренные темпы роста инвестиций. 

Оценивая перспективы капитальных инвестиций в 2012 году, эксперты 
прогнозируют более медленные темпы роста вложений на фоне замедления 
темпов роста ВВП. «Правительство завершает реализацию 
инфраструктурных программ и намерено сконцентрировать бюджетные 
средства для финансирования социальных инициатив. Улучшения в 
банковском кредитовании ожидать трудно, поэтому высокие темпы роста 
капитальных инвестиций сохранятся лишь в сельском хозяйстве», – 
отмечает Е. Белан. По ее словам, в 2012 году объем капитальных 
инвестиций вырастет всего на 5-8 %. 

Впрочем, в возможности сохранения высоких темпов инвестиций в 
сельское хозяйство сомневается директор ассоциации «Украинский клуб 
аграрного бизнеса» В. Лапа. «Объем капитальных инвестиций у аграриев 
зависит от доходов с текущего урожая. В 2011 году они были высокими, 
однако в нынешнем году их финансовые возможности в сельском хозяйстве 
будут куда хуже», – уверен експерт (Госстат: Евро-2012 дало резкий 
прирост капитальных инвестиций в Украину // Утро-Украина 
(http://www.utro.ua/ru/ekonomika/gosstat_evro_2012_dalo_rezkiy_prirost_kapi
talnyh_investitsiy_v_ukrainu1334745167). – 2012. – 18.04). 

 
* * * 

Кабінет Міністрів України вніс зміни у додатки 1 і 2 Державної цільової 
програми підготовки та проведення в Україні фінальної частини чемпіонату 
Європи 2012 року з футболу. 

Держава збільшує на більше ніж 800 млн грн видатки на об’єкти Євро-
2012. Відповідну постанову уряд прийняв 18 квітня 2012 року, повідомляє 
департамент інформації та комунікацій з громадськістю Секретаріату КМУ. 
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 Кабінет Міністрів України вніс зміни у додатки 1 і 2 Державної 
цільової програми підготовки та проведення в Україні фінальної частини 
чемпіонату Європи 2012 року з футболу. Згідно з цим урядовим 
документом, вищезазначені зміни полягають у наступному. 

 По-перше – це збільшення обсягів фінансування в 2012 році на 
417,02 млн грн за рахунок державних коштів на будівництво стадіону по 
вул. Стрийській – Кільцевій дорозі у Львові. По-друге – це зростання в 
2012 році на 157,45 млн грн видатків на реконструкцію Львівського 
аеродрому. По-третє, на розвиток Донецького аеропорту цього року буде 
виділено на 270,07 млн грн більше. 

 Крім того, постановою передбачається реконструкція лише касового 
павільону біля НСК «Олімпійський». Вона не стосується Спортивної площі 
перед цією спорудою (Кабмін збільшив видатки на Євро-2012 // 
Інформаційне агентство «Регіональні Новини» 
(http://regionews.com.ua/node/40801). – 2012. – 19.04). 

 
* * * 

Чотири українські стадіони Євро-2012 повністю задовольнили вимогу 
УЄФА щодо кількості місць та пристосованості інфраструктури арен для 
осіб з обмеженими фізичними можливостями.  

 Як повідомили у Нацагентстві з підготовки до Євро-2012, під час 
будівництва і реконструкції євроарен вимоги до облаштування місць для 
неповносправних на всіх стадіонах виконали на 102–135 %.  

Зокрема, місцями забезпечили вболівальників з усіма групами 
інвалідності, передбачили безперешкодне та безпечне переміщення в 
середині будівель, облаштували достатню кількість туалетів, ліфтів та 
паркомісць. Крім того, на входах встановили спеціальні турнікети. Як 
наголосили у Нацагентстві з підготовки до Євро-2012, ще на початковому 
етапі будівництва об’єктів чемпіонату, проектно-кошторисна документація 
пройшла жорсткий контроль в комплексній державній експертизі на 
відповідність будівельним нормам, в тому числі на дотримання умов 
безперешкодного доступу людей з обмеженими можливостями. 

 «Донбас Арена», як відзначають самі вболівальники з обмеженими 
фізичними можливостями, – взірцевий стадіон, на якому для них 
передбачені всі умови для безбар’єрного пересування та перегляду матчів. 

На стадіоні обладнано 104 місця для людей з обмеженими 
можливостями (104 % до вимог) і 92 місця для супроводжуючих осіб, які 
розташовуються в чотирьох зонах по периметру стадіону. Із «спец місць» 
видно все. Навіть якщо люди попереду піднімуться і стоятимуть, вони все 
одно не закриють огляд.  

Для доступу на трибуни гості можуть скористатися спеціальними 
пандусами, розташованими в північно-західній і південно-східній частинах 
стадіону. Входи в чашу біля пандусів обладнані окремими турнікетами. 
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На прилеглій до стадіону території є дві парковки – велика на 
північному сході на 62 місця, і невелика з південного заходу на 19 місць.  

 Для відвідувачів з обмеженими фізичними можливостями в касах 
стадіону передбачено окреме вікно із зручним під'їздом, а окремі фаст-фуди 
на стадіоні мають спеціальні зручні під'їзди. В декількох метрах від зон 
розміщення вболівальників на інвалідних візках є спеціально обладнані 
туалетні кімнати, оснащені сигналізацією для виклику екстреної допомоги. 
Крім того, місця для даної категорії вболівальників обладнані 
індивідуальною системою обігріву.  

Спеціально для відвідувачів з особливими фізичними потребами на 
НСК «Олімпійський» передбачено 150 місць (150 % до вимоги) на 
глядацьких трибунах з чудовим видом на поле, а також 150 місць для 
супроводжуючих осіб. 105 з них розміщені на першому ярусі східної 
трибуни, 25 – у першому ряду біля поля і ще 20 місць – у VIP-зоні. Крім 
того, на арені є 72+72 місця для осіб з вадами слуху та зору і їх супроводу 
(120 % до вимоги).  

Для максимального комфорту уболівальників на візках на стадіоні 
також обладнають окремі кіоски фаст-фуду та чотири санітарні кімнати, які 
обладнали усіма необхідними елементами для зручності користування з 
дотриманням норм, площ та розмірів вхідних дверей: одна – на рівні поля, 
три – на галереї першого ярусу. Піднятись на свої місця відвідувачі з 
обмеженими фізичними можливостями зможуть двома спеціальними 
ліфтами. 

Навпроти стадіону, під Троїцькою площею розміститься зона 
паркування на 165 паркомісць для мало мобільних груп населення.  

 На головному стадіоні країни буде створено усі необхідні умови для 
проведення змагань для спортсменів – параолімпійців, а у майбутньому і 
Параолімпійських ігор.  

«Глядацьких місць для інвалідів на візках та супроводжуючих їх осіб на 
«Арені Львів» обладнали 104+104 (104 % до вимог). А місць для осіб з 
вадами слуху та зору і їх супроводжуючих осіб – 60 (100 % до вимог).  

З північного боку арени облаштували систему пандусів, а підніматися 
на верхні сектори вболівальники зможуть спеціальним ліфтом. Під потреби 
осіб з обмеженими фізичними можливостями обладнані 9 санвузлів, а на 
парковці передбачено на 111 місць для даної категорії вболівальників. 

На стадіоні передбачено 102+102 глядацьких місця для інвалідів на 
візках і для супроводжуючих осіб (102 % до вимог), на східній та північній 
трибунах для осіб з вадами слуху та зору і їх супроводу виділили 80 місць 
(100 % до вимог). 

Місця будуть розташовані таким чином, що люди, які супроводжують 
інвалідів сидітимуть, а візки стоятимуть трошки нижче, під ними, щоб усі 
могли безперешкодно дивитись гру. 

Безбар’єрне пересування, яке організоване на стадіоні, дає можливість 
людям на візках самостійно придбати квиток у касі, яка розташована при 
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вході, за допомогою пандусів і спеціальних турнікетів вийти на територію та 
зайняти своє місце.  

 Санвузлів, обладнаних усіма необхідними елементами для зручності 
користування з дотриманням норм площ та розмірів вхідних дверей, тут 10, 
а паркувальних місць для мало мобільних груп населення – 100 (Стадіони 
Євро-2012 на 100 % – без бар’єрів // Інформаційний центр «Україна-2012» 
(http://ukraine2012.gov.ua/news/263/50642). – 2012. – 20.04). 

 
* * * 

Огромный комплекс подготовительных работ по обеспечению 
безопасности проведения финальной части чемпионата Европы по футболу 
выходит на финишную прямую. Об этом заявил Секретарь Совета 
национальной безопасности и обороны Украины А. Клюев. 

«Сейчас мы постоянно стараемся найти и устранить все «узкие места» в 
координации действий министерств и ведомств, призванных обеспечить 
комфортное и безопасное проведение футбольного первенства», – сказал 
А. Клюев. 
В качестве примера он привел координацию работы над построением 

системы экстренной помощи населению по единому телефонному номеру 
112. По словам А. Клюева, сейчас постоянно проводятся тренировки 
представителей всех служб.  
До конца апреля планируется провести основные учения, сказал 

Секретарь СНБО. Он отметил, что через неделю комплексные учения 
состоятся в Василькове, в которых примут участие представители МВД, 
СБУ, пограничной службы и других силовых и гражданских ведомств. 
Планируется моделирование потенциально возможных чрезвычайных 
происшествий. В завершающей стадии учений спецподразделения 
отработают задания по освобождению заложников, сообщил А. Клюев.  

«Я убежден, что украинские спецслужбы, правоохранительные органы, 
спасательные и медицинские службы обеспечат комфорт и безопасность для 
всех гостей Евро-2012. Уверен, что Украину и Польшу в июне ждет 
настоящий праздник футбола», – сказал он (А. Клюев: Подготовительная 
работа по обеспечению безопасности Евро-2012 выходит на финишную 
прямую // Версии.com (http://www.versii.com.ua/news/253944). – 2012. – 
20.04). 

 
* * * 

В Украинском центре оценивания качества образования считают, что 
проведение «Евро-2012» существенно не повлияет на абитуриентов. Об этом 
сказала директор центра И. Зайцева. 

«Завершение обучения в школах в середине мая позволило начать 
тестирование по всем учебным предметам в 11.00, поскольку подавляющее 
большинство пунктов тестирования создается на базе общеобразовательных 
учебных заведений», – сообщила она. 
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Вместе с тем, по словам И. Зайцевой, из-за сокращенного срока, 
который остается для проведения внешнего независимого оценивания 
выпускников школ, тесты по географии и иностранным языкам будут 
составлять по субботам. 

Как известно, из-за проведения в июне чемпионата Европы по футболу 
в Украине учебный год сократили, и тестирование начнется 15 мая, а 
закончатся 7 июня, хотя в предыдущие годы их проводили в июне. 

Высшие учебные заведения, как и обычно, начнут прием документов 
абитуриентов для вступления на обучение в июле (И. Зайцева заявила, что 
«Евро-2012» не навредит абитуриентам // Луганск. Комментарии 
(http://lugansk.comments.ua/news/2012/04/20/085534.html)). 

 
* * * 

Право обеспечения безопасности в рамках финальной части чемпионата 
по футболу Евро-2012 досталось победителю конкурсных торгов – охранной 
компании «Топгард», сообщает «Вестник государственных закупок».  

Победитель тендера, проводимого организаторами Евро-2012, будет 
предоставлять услуги по обеспечению порядка в мероприятии.  

Победитель конкурсных торгов вынужден будет следовать 
специальным требованиям, выдвинутым организаторами Евро-2012, но, 
судя по тендерной документации, вознаграждение за это будет 
подобающим. 

«Топгард» – охранная компания, с опытом работы в рамках 
мероприятий международного уровня. Одно из преимуществ, которое, 
вполне вероятно, и повлияло на выбор тендерным комитетом этой компании 
– знание иностранных языков сотрудниками данного участника тендера 
(Названа компания, которая будет отвечать за безопасность на Евро-
2012 // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/37189). – 
2012. – 18.04). 

 
* * * 

До начала очередного чемпионата Европы, который пройдет в этом 
июне на футбольных полях Украины и Польши, осталось ровно 50 дней. 

Именно такое количество суток отделяет болельщиков от матча-
открытия Евро-2012, который состоится 8-го июня в Варшаве. В стартовой 
встрече турнира сыграют сборные Польши и Греции. В этот же день в 
другом поединке группы «А» сойдутся Россия и Чехия. 

Старт же сборной Украины на Евро-2012 намечен на 11 июня. В этот 
день команда О. Блохина сыграет на НСК «Олимпийский» со сборной 
Швеции. Два же других поединка групповой стадии турнира «желто-синяя» 
дружина проведет в Донецке – 15-го июня против Франции и 19-го июня 
против Англии. 

Четвертьфинальные матчи Евро-2012 пройдут 21-24 июня в Варшаве, 
Гданьске, Киеве и Донецке. Полуфиналы примут Донецк (27 июня) Варшава 
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(28 июня). Финальный же матч чемпионата Европы состоится 1 июля в 
Киеве, на НСК «Олимпийский» (До начала Евро-2012 осталось всего 
50 дней // Ирта-fax (http://irtafax.com.ua/news/2012/04/2012-04-19-05.html)). 

 
* * * 

На період проведення чемпіонату Європи з футболу залізничні 
перевізники Україні, Польщі, Росії і Білорусії домовилися про додаткові 
поїзди. До Євро-2012 між Україною і Польщею будуть курсувати додаткові 
18 потягів. 

У період проведення Євро-2012 організувати додаткові поїзди для 
перевезення фанатів між приймаючими містами чемпіонат. Також сторони 
домовилися оптимізувати митні та прикордонні процедури для туристів. 
Дані наміри були зафіксовані Меморандумі про взаємодію на час Євро-2012, 
який був підписаний у м. Варшава. 

Також, під час Євро-2012 з Росії до Польщі будуть курсувати в цілому 
42 залізничних поїзди, які будуть проходити через Білорусію. Між Україною 
та Польщею буде організовано здійснення 18 додаткових рейсів (До Євро-
2012 між Україною і Польщею будуть курсувати додаткові 18 потягів // 
Тернопіль вечірній (http://t-v.te.ua/sport/do-yevro-2012-mizh-ukrayinoyu-i-
polsheyu-budut-kursuvati-dodatkovi-18-potyagiv). – 2012. – 18.04). 

 
* * * 

За менш ніж два місяці до 8 червня Україна завершує підготовку 
гігантського проекту Євро-2012. Приготування тривали роки, ще минулого 
року країна виглядала як великий будівельний майданчик. Але головні 
об’єкти – стадіони і аеропорти країна встигла здати. Більше того, у країні 
міняється інфраструктура, яка  впливає на загальний рівень життя українців. 
Про це розповідає  L'Équipe-TV.  

 За словами видання, починаючи з 2007 року, було реконструйовано 
1,5 тис. доріг, побудовані нові термінали, які збільшили в рази пропускну 
здатність аеропортів приймаючих країн.  Не кажучи вже про чотири сучасні 
арени Євро-2012, які отримали українці.  

L'Équipe-TV також цитує Президента України В. Януковича, який 
вважає, що за час підготовки до турніру країна дуже змінилась. «Проведення 
чемпіонату Європи з футболу 2012 року – це велика честь для України.  З 
іншого боку ми добре розуміємо, що підготовка до турніру – це іспит для 
країни, адже вона потребує не лише значних фінансових інвестицій, але й 
дотримання європейських стандартів в модернізації об’єктів і 
обслуговуванні вболівальників чемпіонату. Я думаю, ми до цього готові», – 
на цьому наголосив Глава держави під час інспекції на НСК 
«Олімпійський».  

 Загалом Україна готується прийняти під час Євро-2012 мільйон 
туристів. Видання звертає увагу на питання поселення звичайних 
вболівальників у приймаючих містах Євро-2012.  Адже попри те, що країна 
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встигла розбудувати чимало готелів, розширивши номерний фонд, 
готельєри утримують неадекватні ціни. Проте уряд країни обіцяє 
урівноважити ціни для євро фанів.  

Обличчями турніру, окрім відомих футболістів, виступають знамениті 
на весь світ українці – В. Кличко, С. Бубка, які роблять країні промоцію. Під 
час зустрічі з французами легендарний олімпійський чемпіон С. Бубка 
підкреслює, що європейці, які приїдуть в Україну на Євро-2012,   побачать 
невідкриту країну, з цікавою історією і традиціями.     

 Появу чотирьох нових арен Євро-2012 L'Équipe-TV називає реваншем 
країни. Київський стадіон, де відбудеться фінальний матч турніру, вражає і 
видається чи не найсучаснішою ареною Європи. Минулого року відбулось 
урочисте відкриття об’єкту. «Донбас Арена», на якій французи зіграють свої 
два перші матчі, – чудовий стадіон (L'Équipe-TV: Україна завершує 
мегапроект Євро-2012 // Інформаційний центр «Україна-2012» 
(http://ukraine2012.gov.ua/news/182/52817). – 2012. – 18.04). 
 

* * * 
Епідеміологічна ситуація в Україні не викликає ніяких побоювань ні у 

фахівців, ні у пересічних громадян, оскільки повністю знаходиться під 
контролем місцевих медичних служб. Про це на основі результатів 
проведеного раніше відповідного міжнародного моніторингу повідомив 
аналітик Всесвітньої організації охорони здоров’я (ВООЗ) М. Бергер. 

За його словами, говорити про які-небудь передумови для «різкого 
розповсюдження» в Україні таких захворювань, як кір і поліомієліт, 
«передчасне» і «безпідставне». 

Таким чином, експерт відреагував на поширений напередодні заклик 
Норвезького інституту громадського здоров’я до всіх норвезьців зокрема і 
європейців в цілому, що збираються на Чемпіонат Європи з футболу Євро-
2012 в Україну, «негайно зробити щеплення від кору». 

На думку норвезьких медиків, ступінь вакцинації від кору та інших 
захворювань в СНД «відносно низька», а, відтак, не виключається небезпека 
епідемії. 

Передбачається, що найближчим часом в медичних установах Осло, 
Тронхейма, Тромсе та інших великих міст Норвегії будуть відкриті 
спеціальні пункти, де особи, які мають квитки на українські заходи ЧЄ, 
зможуть отримати щеплення «на пільгових умовах». 

Втім, як повідомили в Міністерстві охорони здоров’я і соціального 
забезпечення Норвегії, подібна вакцинація є «хоч і рекомендованою, але 
добровільною» (Гостям Євро-2012 не варто боятися кору в Україні – 
експерт ВООЗ // GolosUA.com 
(http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120419_gostyam-evro-
2012-ne-stoit-boyatsya-kori-v-ukraine-ekspert-voz). 2012. – 19.04). 
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* * * 
Збірна Франції, суперник української команди по груповому раунду 

Євро-2012, представила форму, в якій буде виступати в матчах, де вона на 
континентальній першості буде номінальним господарем поля.  

 Презентація пройшла в Парижі в казармі Республіканської гвардії. 
Вибір місця проведення заходу, як пише прес-служба Федерації футболу 
Франції, а також музичний супровід у вигляді військового маршу 
символізували заклик захистити національні цінності.  

 У церемонії брала участь гвардійська кіннота, а також майбутні 
учасники чемпіонату Європи – П. Евра, А. Діарра, М. Вальбуена, Й. Кабай, 
М. Сако та інші.  

 У цій колірній гамі французи зіграють проти збірної України 15 червня 
на «Донбас Арені». Гостьова форма команди Л. Блана, нагадаємо, виконана 
в білих тонах (Франція представила «домашню» форму на Євро-2012 // 
Інформаційний центр «Україна-2012» 
(http://ukraine2012.gov.ua/news/187/52814). – 2012. – 18.04). 
 

* * * 
У м. Дебрецен (Угорська Республіка) відбулася міжнародна робоча 

зустріч начальника Чопської митниці О. Похилька, Генерального консула 
України в м. Ніредьхаза С. Бороденкова, голови регіонального відділення 
УСПП в Закарпатській області М. Мощак та начальника Дебреценського 
регіонального митно-податкового управління п. Мезо Габора. 

Йшлося про стан підготовки суміжних прикордонних митних органів 
до Євро-2012, новий Митний кодекс України та результати нещодавніх 
нововведень в угорському законодавстві, що стосується обмеження ввозу 
палива на територію Угорщини. 

Президент України В. Янукович підписав попередньо схвалену 
Верховною Радою України нову редакцію Митного кодексу з усіма 
поправками, яка вже має позитивну оцінку європейської та світової бізнес-
спільноти. Тож незабаром, після офіційного опублікування, митники 
працюватимуть за новим Кодексом. Очільник української митниці 
підкреслив, що новий законодавчий документ максимально приведений до 
міжнародних норм, а також  забезпечить максимальне спрощення та 
прискорення митних процедур. 

Як запевнив Генконсул України в Угорщині С. Бороденков, в 
дипломатичному відомстві в м. Ніредьхаза надаватиметься уся необхідна 
інформація про основні вимоги нового митного законодавства, аби  
громадяни були вчасно поінформовані та дотримувалися митних правил при 
перетині кордону.  

Також під час ділової зустрічі обговорено питання щодо виділення 
окремих смуг руху під час Євро-2012 для вболівальників та визначення 
відповідальних посадових осіб у митниці для надання консультативних 
послуг громадянам безпосередньо в зоні митного контролю. Важливим на 
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сьогодні залишається оперативний обмін інформацією між керівниками 
митних постів та підрозділів митного оформлення про наявність 
транспортних засобів у пунктах пропуску з метою максимального усунення 
утворення черг та пришвидшення митного оформлення вантажів.  

Що стосується результатів введення нещодавніх нових норм з ввезення 
палива на територію Угорщини, то за словами п. Мезо Габора вже сьогодні 
відчутний позитивний економічний ефект з реалізації бензину в їхньому 
регіоні. А також – на 20 % зменшилася кількість несумлінних громадян,  які 
використовували незаконний спосіб перепродажу дешевшого українського 
палива на дорожчий за кордоном.   

Насамкінець зустрічі обидві сторони домовилися максимально сприяти 
у пропуску гостей до України на футбольний чемпіонат Євро-2012 та 
продовжити обмін досвідом з вдосконалення та спрощення митних 
процедур. Про це Закарпаття онлайн повідомила прес-секретар Чопської 
митниці В. Сенгетовська (Начальник Чопської митниці в Угорщині 
говорив про співпрацю під час Євро-2012 // Закарпаття online 
(http://zakarpattya.net.ua/News/95548-Nachalnyk-Chopskoi-mytnytsi-v-
Uhorshchyni-hovoryv-pro-spivpratsiu-pid-chas-IEvro-2012). – 2012. – 20.04). 

 
* * * 

Збірна Швеції буде використовувати лише два з восьми тренувальних 
полів київської бази «Динамо» під час підготовки до матчів Євро-2012. 
Причому одне поле шведи планують використовувати як основне, а друге як 
резервне. Про це під час спілкування з британськими журналістами, які 
прибули до України в межах організованого прес-туру, сказав директор 
тренувальної бази київського «Динамо» О. Калюк.  

 Він розповів, що особливих вимог від шведів щодо їх роботи на базі не 
було, вони лише попросили, що поблизу цих двох полів був розміщений 
медіа-центр. «Ми плануємо його у вигляді великого критого намету, адже 
планується, що багато тренувань збірної Швеції під час Євро-2012 будуть 
відкритими, і тут працюватимуть представники шведських ЗМІ», – пояснив 
О. Калюк.  

 Спілкуючись із журналістами він також розповів, що під час Євро-2012 
базу «Динамо» буде також використовувати національна збірна України. 
Гравці «жовто-синіх» працюватимуть на двох полях поблизу основної 
будівлі, а також будуть використовувати усі ресурси житлового комплексу 
(прес-центр, конференц-зали, медичні кабінети, басейни, готельні номери).  

 Нагадаємо, під час організованого прес-туру до України завітало 
близько 20 представників британських ЗМІ. Серед них – журналісти Reuters, 
«Sky Sports», BBC, «Financial Times», «The Independent», «The Times», 
Associated Press, «Observer», «Saturday Telegraph» та інших впливових 
видань (Українці та шведи використають половину полів бази «Динамо» 
// Інформаційний центр «Україна-2012» 
(http://ukraine2012.gov.ua/news/187/52815). – 2012. – 18.04). 
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* * * 
 В Варшаве официально представили кубок победителя чемпионата 

Европы по футболу, который больше месяца будет находиться в турне по 
14 городам Польши и Украины. 

 В польской столице кубок презентовали мэр города А. Гронкевич-
Вальтц и директор УЕФА Events М. Каллен. 

 «Этот победный кубок получат в Киеве, но сегодня у нас есть 
возможность первыми его увидеть», – представила 8-килограммовый трофей 
мэр Варшавы. 

 «Лозунгом мероприятия является «Приветствуй кубок». Придите, 
дотроньтесь и увидьте вблизи», – призвал болельщиков М. Каллен. 

 Как сообщалось ранее, кубок Евро-2012 будет находиться по три дня в 
польских городах-организаторах чемпионата – Варшаве, Гданьске, Познани, 
Вроцлаве – с 20 апреля по 6 мая. Один день кубок можно также будет 
увидеть в Лодзе (7 мая), Кракове (9 мая) и Катовице (10 мая). 

 В Украине турне европейский кубок начнет с Киева – 11-13 мая. Позже 
его можно будет увидеть в Ивано-Франковске (14 мая), Харькове (15-17 
мая), Донецке (18-20 мая), Днепропетровске (21 мая), Львове (23-25 мая) и 
Одессе (26 мая) (Кубок Евро-2012 отправился в турне // Паралель-Медiа 
(http://paralel-media.com.ua/p46629.html). – 2012. – 20.04). 

 
* * * 

УЄФА оцінив підготовку Польщі до проведення Євро-2012 на 
«четвірку з плюсом». Про це заявив у Варшаві директор турніру у Польщі 
А. Олькович. 

«Більшість оцінок УЄФА є «зеленими». Якщо брати за основу шкільну 
систему оцінювання, то це більше, ніж четвірка», – сказав він 
(максимальний бал у польських школах – 6). 

А. Олькович, який є також заступником керівника Польської федерації 
футболу, запевнив, що польські організатори чемпіонату не мають жодних 
великих проблем з підготовкою. 

«Ми станемо спортивною столицею футбольної Європи. Польська 
туристична організація реалізує цікаву промоційну акцію Польщі у рамках 
організації чемпіонату. Ми будемо мати сотні тисяч прихильників футболу, 
які сюди приїдуть», – сказав він (УЄФА поставив Польщі «четвірку з 
плюсом» за підгтотовку до Євро-2012 // Чемпіон 
(http://www.champion.com.ua/euro2012/2012/04/19/489092)).  

 
* * * 

Федерація футболу Польщі встановила премії за успішну участь своїх 
гравців на домашньому чемпіонаті Європи-2012. 

За кожну перемогу на груповому етапі команда отримає загальну 
премію в розмірі 500 000 євро, за нічию – 250 тис. 
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За вихід з групи збірна Польщі додатково отримає мільйон євро, за 
потрапляння в півфінал – 1,5 млн, за друге місце в турнірі – 2,5 млн, а за 
перемогу в фіналі – 3,75 млн (За перемогу на Євро-2012 поляки 
отримають близько чотирьох мільйонів // Чемпіон 
(http://www.champion.com.ua/euro2012/2012/04/20/489150)). 

 
* * * 

Визовый режим между Украиной и Польшей на время проведения 
Чемпионата Европы по футболу отменяться не будет. Об этом заявил посол 
Польши в Украине Г. Литвин во время круглого стола в Киеве. 

«Были ожидания с украинской стороны, что будет радикальное 
решение на время проведения Евро-2012, говорилось, например, об отмене 
виз на это время. Но были спекуляции. Визы остаются на время проведения 
Евро, к сожалению», – сказал он. 

По словам посла, формально никогда не говорилось, что визы будут 
отменяться, а отмечалось лишь о технических возможностях облегчения 
пересечения границы и приобретения виз. 

«Возможны только сроковые облегчения относительно виз. Мы 
готовимся, чтобы можно было получить визу быстро и без формальных 
препятствий для болельщиков, у которых есть билеты», – отметил 
Г. Литвин. 

Он сообщил, что вопросами выдачи виз футбольным болельщикам во 
время проведения Евро-2012 будет заниматься специально созданная 
структура. 

Вместе с тем посол призвал болельщиков не медлить с этим до 
последнего, а как можно скорее обращаться в польское посольство (Польша 
отменять визовый режим с Украиной на время Евро-2012 не 
собираетсяЦСКА сделал громкое приобретение! // Флот – 
2017(http://flot2017.com/posts/new/_294). – 2012. – 20.04). 

 
 
 
КИЇВ 
 
Реалізація і перспективи 
 

В Киеве во время Евро-2012 можно будет разместиться по цене от 11 до 
265 евро за сутки.  Об этом во время конференции сообщил директор Евро-
2012 в Украине М. Лубкивский. 

«В Киеве санатории предлагают места от 11 до 106 евро в сутки, 
общежития – 17-79 евро, гостиницы без категории – 31-70 евро, 
двухзвездочные гостиницы – 29-70 евро, отели трехзвездочные – 25-265 
евро, отели четырехзвездочные – 25-256 евро», – рассказал М. Лубкивский. 
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Кроме того, директор Евро-2012 также отметил, что болельщикам во 
избежание спекулятивных цен рекомендуется искать достоверную 
информацию о вариантах размещения на сайтах операторов-партнеров 
УЕФА – TUI Travel и «Гамалия». 

«Интерес к турниру огромный. Мы ожидаем приезд большого 
количества болельщиков как с билетами, так и без них. Будет около 800 тыс. 
гостей. В Украине достаточно предложений о размещении по адекватным 
ценам», – заверил он. 

М. Лубкивский подчеркнул, что Украина на 100 % обеспечила 
размещение членов так называемой семьи УЕФА, поэтому официальное 
агентство отменило большое количество предварительных бронирований в 
отелях, поскольку места для VIP-гостей турнира резервировались с запасом. 
Например, на групповые матчи в Киеве для потребностей УЕФА выкупили 
88 % от ранее забронированных номеров в четвертьфинал – 71 %, на финал 
– 50 %. Поэтому сейчас номера стали доступными для простых 
болельщиков. 

«Тысячи мест все еще доступны для фанатов в одно-, двух- и 
трехзвездочных гостиницах, а также в санаториях и общежитиях. Это 
хорошее качественное жилье по умеренным ценам. Кроме этого, 
предлагаются места для размещения в кемпингах, специально созданных 
для любителей футбола», – отметил М. Лубкивский. 

Он также добавил, что на первый групповой матч в Киеве для 
любителей футбола законтрактованы 1 тыс. 177 номеров, в то время как 
доступно 1 тыс. 23, а на финал – 1 тыс. 419 и 1 тыс. 323 соответственно 
(Названы цены на жилье в Киеве во время Евро-2012 // Главред // 
Столица (http://stolitsa.glavred.info/archive/2012/04/20/173406-2.html)). 

 
* * * 

До початку проведення Євро-2012 в Києві планується провести 
ремонтні роботи на загальну суму 700 млн грн. Про це заявив перший 
заступник голови КМДА О. Мазурчак. «Можу сказати, що нам потрібно 
буде зробити тільки ремонтних робіт на 700 млн грн. Це буде асфальтування 
прибудинкових територій, ремонт дитячих та сходових майданчиків, ліфтів, 
і всі ці роботи будуть проводитися дуже інтенсивно», – зазначив 
О. Мазурчак.  О. Мазурчак також повідомив, що до Євро-2012 планується 
остаточно завершити реставрацію фасаду готелю «Спорт». «У нас є ще 
1,5 місяця, за цей час буде зроблено дуже багато, і ви зможете в цьому 
переконатися», – сказав він (Столиця витратить 700 млн на ремонтні 
роботи до Євро-2012 // 
Хрещатик(http://www.kreschatic.kiev.ua/ua/4075/art/1334778807.html). – 
2012. – 19.04). 
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* * * 
Представители КГГА (Киевской городской государственной 

администрации) обещают завершить реконструкцию Андреевского спуска 
до начала Евро-2012, до которого осталось полтора месяца. Об этом 
сообщил Первый заместитель главы Киевской городской администрации 
А. Мазурчак. 

Замглавы КГГА заверил, что прогулкам по Андреевскому спуску 
туристических групп во время проведения чемпионата Евро-2012 ничего не 
угрожает, ведь к тому времени реконструкция исторической улицы 
завершиться. Как сообщает А. Мазурчак, к этому времени будут готовы 
реставрации фасадов домов и брусчатки, а также будет завершена работа по 
обновлению инженерных сетей. 

Что будет на месте уничтоженного дома по адресу Фроловская 9-11, 
госчиновник не сообщил. 

А. Мазурчак также сообщил, что было принято решение о создании 
органа самоорганизации населения, которые проживают на Андреевском 
спуске, без согласования с которым на указанной улице никто не сможет 
ничего делать (Андреевский спуск обещают привести в порядок до начала 
Евро-2012 // Ирта-fax (http://irtafax.com.ua/news/2012/04/2012-04-18-
20.html)). 

 
* * * 

Некоторым болельщикам-гостям Евро-2012 в Киеве может повезти 
больше других – в сети Фейсбук создана группа, участники которой готовы 
бесплатно предоставить жилье  

Инициаторами новшества выступили украинцы, готовые предложить 
иностранным болельщикам бесплатное размещение у себя дома, у 
родственников или у своих друзей. Объявления с информацией о койко-
местах, свободных комнатах или даже квартирах публикуются в специально 
созданной группе в социальной сети.  

Свои варианты размещения опубликовали уже более 260 участников – 
не только киевлян, но и жителей других принимающих Евро-2012 городов 
(Украинцы предлагают бесплатное жилье гостям Евро-2012 //  
Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/37236). – 2012. – 
18.04). 

 
* * * 

На звернення шведської організації вболівальників «Camp Sweden» 
національної футбольної збірної Швеції, яка гратиме у Києві три футбольні 
матчі, з метою надання допомоги у можливості розміщення спеціального 
наметового табору для вболівальників міською владою проведено низку 
зустрічей. Після перемовин та аналізу запропонованих місць локації шведи 
обрали місце, у якому вони хотіли б розміщуватися у Києві під час Євро-
2012. Було досягнуто принципового рішення щодо облаштування 



  33

тимчасового фан-кемпінгу на Трухановому острові на території пляжу 
«Центральний». Безпосередньою організацією та облаштуванням кемпінгу 
займатиметься КП «Плесо». Пріоритетною вимогою, висунутою 
організацією шведських вболівальників до облаштування фан-кемпінгу, 
була огороджена закрита територія. З цією метою периметр майбутнього 
наметового містечка уже почали обносити огорожею та виконувати 
відповідні роботи з облаштування території для розміщення наметів, 
проведення каналізації та освітлення, благоустрою території. Разом з тим, у 
КП «Плесо» стверджують, що частину пляжу «Центральний» залишать 
вільною для відпочинку киян, а після проведення Євро-2012 територію 
звільнять від огорожі (Частину пляжу «Центральний» залишать вільною 
для відпочинку // Хрещатик 
(http://www.kreschatic.kiev.ua/ua/4076/art/1334865235.html). – 2012. – 20.04). 

 
* * * 

Команда Київського військового ліцею імені Івана Богуна стала 
переможцем міських змагань Національного кубку шкільного футболу 
Євро-2012.  

 У фінальному матчі, який відбувався на стадіоні «Динамо» імені 
Валерія Лобановського, ліцеїстам протистояли учні загальноосвітньої школи 
№ 254 Святошинського району.  

 Зустріч пройшла за повного домінування юних футболістів військового 
ліцею, які здобули перемогу з рахунком 4:0.  

 На матчі був присутній голова Київської міської державної 
адміністрації О. Попов, президент «Динамо» І. Суркіс, заслужений тренер 
України В. Мунтян, представники Міністерства освіти і науки, молоді та 
спорту України, Федерації футболу міста Києва та інші почесні гості.  

 Зокрема голова Київської міської державної адміністрації наголосив, 
що проведення Шкільного кубку є великим святом футболу. «Зіграти матч 
на стадіоні «Динамо» мрія будь-якого юнака, який любить футбол. За це 
право боролися 250 команд, які представляли школи Києва. Переконаний, 
що саме у ваших рядах є ті футболісти, які в подальшому будуть 
прославляти український футбол», – звернувся до школярів О. Попов.  

Також голова Київської міської державної адміністрації побажав  
команді переможцю успішно подолати відбірні турніри загальноукраїнських 
змагань і здобути перемогу у фінальному матчі Шкільного кубку на НСК 
«Олімпійський».  

 Переможців та призерів міського етапу нагородили кубками та 
медалями, а команди-переможці районних змагань отримали пам’ятні 
дипломи учасників Національного Кубку шкільного футболу Євро-2012 
(Шкільне Євро-2012: столицю підкорили «військові» // Інформаційний 
центр «Україна-2012» (http://ukraine2012.gov.ua/news/188/52820). – 2012. – 
18.04). 
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* * * 
У Києві почались навчання тренерів  по підготовці стюардів на 

стадіонах. Таку ініціативу висунула українська футбольна Прем’єр-ліга. 
Курс підготовки триватиме три дні і буде проходити на тренувальній базі 
«Оболонь Арени». Подібний навчальний проект проводиться в Україні 
вперше, а до його реалізації залучено вітчизняного експерта ,що має 
сертифікат УЄФА та ліцензію на підготовку тренерів стюардів.  

 Програма навчання підготовлена та розроблена Європейською 
асоціацією управління безпекою на стадіонах для України та Польщі до 
проведення фінальної частини Євро-2012. Курс навчання будується на 
кращих європейських практиках підготовки персоналу з безпеки на 
стадіонах. Такі практики вже були втілені на аренах Англії, Шотландії, 
Нідерландів та інших країн.  

 Участь у тренінгах братимуть представники клубів Прем’єр-ліги та 
кількох клубів Першої ліги. Такий вибір представників пояснюється 
прагненням впровадити єдині стандарти підготовки стюардів в Україні. По 
завершенні навчання кожен тренер отримує сертифікат. Йому дозволяється 
створювати на місцях клубні учбові центри для підготовки персоналу з 
безпеки на стадіонах (У Києві готують тренерів для стюардів // 
Інформаційний центр «Україна-2012» 
(http://ukraine2012.gov.ua/news/190/52879). – 2012. – 22.04). 

 
* * * 

До Євро-2012 міліція активно зайнялась дослідженням діяльності 
ультрас та хуліганів. Для попередження хуліганських дій співробітники 
МВС постійно вивчають сайти вболівальників. Про це повідомив керівник 
Центру громадських зв’язків ГУ МВС Києва І. Михалко. Відповідні заходи 
дозволяють правоохоронцям запобігти потраплянню на стадіони Євро-2012 
порушників громадського порядку.  

 Наразі в міліцейській базі зареєстровано близько 500 небезпечних 
фанатів, зазначив І. Михалко. До цього списку увійшли київські 
вболівальники, яких раніше звинуватили у неадекватних діях під час 
проведення матчів. Такі фани створювали заворушення, проносили 
заборонені предмети  та брали участь у бійках. Окрім того, зараз 
вирішуються питання на рівні УЄФА, щоб уболівальників, які були помічені 
у заворушеннях, взагалі не допустили до нашої країни.  

 Як повідомлялося раніше, Україна не матиме проблем з агресивними 
вболівальниками під час проведення чемпіонату. «З одного боку, приймаючі 
країни мають інформацію про людей, яким заборонено перебування на 
стадіонах, це питання курують відповідні служби Інтерполу. Треба також 
пам’ятати, що Україна і Польща готують програму безпечного Євро-2012. З 
іншого, згідно жеребкування, Україні не випало матчів, які можуть 
супроводжуватись зіткненнями фанатів», – зауважив заступник директора 
турніру в Україні І. Федоренко. 
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Зазначимо, що у 2012 році, окрім запланованого видання підручників 
для учнів 1 класу ЗНЗ, здійснюватиметься додаткове видання підручників 
для старшокласників. Це дозволить стовідсотково забезпечити учнів 
підручниками незалежно від зміни контингенту впродовж п’яти років (В 
«чорному списку» МВС – півтисячі київських фанів // Інформаційний 
центр «Україна-2012» (http://ukraine2012.gov.ua/news/239/52850). – 2012. – 
20.04). 

 
* * * 

Новий термінал «D» Міжнародного аеропорту «Бориспіль» зможе 
одночасно обслуговувати понад 20 літаків. Про це під час зустрічі з 
британськими журналістами, які завітали до України в межах 
організованого прес-туру, повідомив директор з капітального будівництва 
МА «Бориспіль» В. Барковський. 

Він пояснив, що новий термінал аеропорту має 11 гейтів, кожен з яких 
додатково обладнаний сходами. «Цими сходами можна спуститися до 
автобусів, які доставлятимуть пасажирів до літаків, які будуть розташовані 
на дальніх стоянках. Таким чином, термінал зможе одночасно обслуговувати 
понад 20 літаків», – розповів В.  Барковський. 

Спілкуючись з представниками британських медіа, фахівець 
будівництва, який має досвід керування процесом спорудження НСК 
«Олімпійський», нагадав, що усі роботи по терміналу «D» «Борисполя» 
будуть завершені до середини травня. Це стосується, як і самого терміналу, 
так й інфраструктури навколо нього.   

В свою чергу, як повідомив В. Барковський, перших пасажирів новий 
термінал почне приймати з кінця травня, але спочатку це буде відбуватися в 
рамках тестувань за програмою ORAT (операційна готовність і передача в 
експлуатацію терміналу), яка із січня 2012 року успішно апробується в 
терміналі. «Далі ми сюди будемо поступово переводити обслуговування 
деяких авіакомпаній, а на всю потужність аеровокзал запрацює вже на Євро-
2012», – наголосив керівник будівництва терміналу (Термінал «D» 
«Борисполя» одночасно обслужить понад 20 літаків // Інформаційний 
центр «Україна-2012» (http://ukraine2012.gov.ua/news/191/52802). – 2012. – 
18.04). 

 
 
Проблеми 

 
Национальный спорткомплекс  «Олимпийский» не прошел проверку на 

готовность принять болельщиков-инвалидов. Об этом сообщили активисты 
ОК «Евро-патруль», которые провели инспектирование стадиона во время 
матча «Динамо» с «Ворсклой». 

«Инвалидов, в принципе, пропустили. Но перед матчем, чтобы купить 
билет, инвалид должен сам с документом подъехать в кассу, в которую 
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стоит очередь в несколько тысяч человек. Чтобы не стоять в очереди 
инвалид должен приехать заранее и купить билет, но это совсем не удобно 
для людей с ограниченными возможностями. Стюарды вообще не 
понимают, что им делать с инвалидами, какие должны дать им подробные 
инструкции», – отмечают активисты. 

При этом они подчеркивают: на сайте НСК указано, что есть 
специальные лифты для инвалидов, «но мы их так и не увидели, и никто не 
знал, где они». 

«На зоне для инвалидов вообще сэкономили. Там козырек верхнего 
слоя закрывает часть поля, и инвалидам приходится извращаться и 
нагибаться, чтобы посмотреть матч. В этом месте (зоне для инвалидов) – 
аэродинамическая труба вызывает постоянный сквозняк, который продувает 
болельщиков на протяжении всего просмотра матча», – подчеркивают в 
«Евро-патруле». 

Кроме того замечено недостатки и в уборных. 
«Главным неудобством в уборных является существенное расстояние 

между унитазом и умывальником, что требует дополнительного 
перемещения в коляске с целью помыть руки (умыться). Второе – 
отсутствие специальной кнопки вызова помощи в случае ее необходимости 
изнутри туалета, что является нормой на спортивных аренах в европейских 
странах», – рассказали активисты (НСК «Олимпийский» не выдержал 
проверки инвалидами //  «КОММЕНТАРИИ» 
(http://life.comments.ua/print/?334360). – 2012. – 18.04). 

 
* * * 

В Киеве начнут действовать три мобильные клиники по стерилизации 
бездомных животных и семь машин, которые будут их отлавливать. Об этом 
заявил директор по развитию проектов международной организации 
«Четыре лапы» (Vier Pfoten International) А. Халил. 

По его словам, это позволит стерилизовать более 10 тыс. бездомных 
животных. После стерилизации каждому животному сделают прививки и 
отпустят. 

 «Сегодня в Киеве существует несколько проблем. В частности, речь 
идет о необходимости гуманной стерилизации, четкого учета бездомных 
животных, организации волонтерского движения, пробуждения 
милосердного отношения к животным, поддержки уже созданных приютов 
и создания условий для постоянного и временного пребывания животных в 
них», – сказал первый заместитель Киевской городской госадминистрации 
А. Мазурчак. 

 Также А. Мазурчак напомнил, что в ближайшее время в городе будет 
построен приют на 1,5 тыс. животных. 

 «Я абсолютно уверен, что совместными усилиями за несколько лет 
решить проблему популяции бездомных животных в городе абсолютно 
реально», – добавил он. Об этом сообщает Украинская служба ВВС (В 
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Киеве к Евро-2012 стерилизуют более 10 тысяч бездомных животных // 
Електронні Вісті (http://elvisti.com/node/110815). – 2012. – 19.04). 

 
 

 
 
РЕГІОНИ УКРАЇНИ 
 
Реалізація і перспективи 

 
До «Євро-2012» схему проїзду по Львову можна буде отримати через 

Google. Про це на прес-конференції повідомив директор департаменту 
«Євро-2012» ЛМР О. Засадний.  

 «Ми сьогодні співпрацюємо з Google. Окремими проектом буде 
можливість отримати схему доїзду через Google з указанням маршрутів 
громадського транспорту», – зазначив він. 

 Окрім того, за словами О. Засадного, в рамках підготовки до «Євро-
2012» місто працює з перевізниками й операторами таксі. 

 «Були проведені зустрічі з операторами таксі. Важливо, щоб наші гості 
розуміли, скільки яке таксі коштує, як користуватися ним, щоб вони себе 
почували безпечно і комфортно і щоб не було ні зловживань, ні 
непорозумінь з цінами. Тому розроблений макет наклейки, яка буде в тих 
таксі, які зголошуються співпрацювати з містом. Там буде вказано вартість 
проїзду за кілометр, мінімальне замовлення і телефони операторів», – 
зазначив директор департаменту «Євро-2012». 

 Він повідомив, що вже є багато напрацювань, які стосуються 
громадського транспорту й ознакування кожного автобуса. 

 «Зовні має бути табличка з кінцевими зупинками плюс основні зупинки 
на маршруті. Всередині буде докладна схема. На зупинках ми теж хочемо 
встановити карту міста зі схемою», – сказав О. Засадний. 

 «Такий повний набір комунікацій дасть можливість людям комфортно 
себе почувати, навіть якщо вони не знають міста», – додав він (До Євро-2012 
схему проїзду по Львову можна буде отримати через Google // 
stadion.lviv.ua (http://stadion.lviv.ua/ua/Lviv_transportation_Google_maps). – 
2012. – 18.04). 

 
* * * 

Волонтеров Львова, которые будут помогать гостям Евро-2012, оденут 
в форму яркого желтого цвета, один комплект которой стоит 400 грн.Об 
этом со ссылкой на директора Львовского департамента Евро-2012 
О. Засадного. 

«Ожидается, что до конца мая форма уже будет готова и выдана 
волонтерам. При разработке формы мы руководствовались концепцией 
бренда города, соблюдением общего стиля и культуры города. Поэтому для 
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формы использованы желтые и коричневые цвета. Стоимость каждого 
комплекта формы составляет 400 грн», – рассказал О. Засадный.  

Комплект формы Львовского волонтера будет состоять из футболки, 
шорт, кепки, куртки и сумки. Разработчиками этой формы является кафедра 
дизайна Академии искусств. 

Напомним, что Львов к Евро-2012 планирует привлечь 940 волонтеров. 
96 % добровольцев Принимающего города – это лица, которые постоянно 
или временно проживают во Львове. Остальные 4 % – это волонтеры из 
других регионов Украины и жители других стран: при этом самыми 
активными оказались жители Ивано-Франковской и Тернопольской 
областей. 

Кроме украинцев, к волонтерской службе принимающего города 
Львова присоединятся граждане Соединенных Штатов Америки, Австралии, 
России, Беларуси, Германии, которые будут помогать в медиа-центре и 
информационно-справочном сопровождении (Во Львове представили 
форму волонтеров к Евро-2012 // Левый берег 
(http://sport.lb.ua/football/2012/04/18/146640_lvove_predstavili_formu.html)). 

 
 

* * * 
Голова Львівської ОДА М. Костюк та міський голова Львова 

А. Садовий зустрілися за круглим столом з провідними представниками 
готельного бізнесу Львівської області. 

Як повідомляє прес-служба Львівської ОДА, метою зустрічі було 
обговорення реальної ситуації щодо цінової політики, яка склалась на ринку 
готельних послуг в області на час проведення Чемпіонату Європи 2012 року 
з футболу, об’єднання зусиль готельного бізнесу та місцевої влади щодо 
створення конкурентоспроможного з поміркованою ціною готельного 
продукту, організація належного розміщення в закладах проживання 
Львівської області учасників, вболівальників та гостей 

М. Костюк проаналізував рівень цін, запропонованих готелями, 
висвітлив інформацію про заклади розміщення, які створили негативний 
прецедент щодо завищених цін в готелях області, висловив необхідність 
створення єдиної регіональної асоціації готелів, яка б координувала 
діяльність готельних підприємств, ініціювала запровадження в готельному 
середовищі сучасних методів розвитку бізнесу, лобіювала законодавчі 
ініціативи відповідно до розвитку ринку, забезпечувала диверсифікацію та 
маркетинг готельних послуг. 

Керівники готельних підприємств задекларували поміркований підхід 
до встановлення цін у готелях, проаналізували світову практику підвищення 
цін на готельні послуги під час проведення масштабних заходів в межах 
150-200 %, засудили деякі заклади розміщення, що завищують ціну до рівня 
600-800 % від реальної вартості. 



  39

Учасники круглого столу зобов’язалися формувати ціни на готельні 
послуги не вищі від законтрактованих, а також висловили впевненість в 
тому, що консолідований підхід до встановлення вартості готельних послуг 
забезпечить їх доступність різним категоріям туристів. 

За підсумками зустрічі учасники круглого столу ухвалили Резолюцію, 
основними положеннями якої є: 

– створення Асоціації готелів Львівщини; 
– встановлення цінового коридору відповідно до аналогічного досвіду 

європейських країн; 
– забезпечення зниження цінового коридору у період між матчами; 
– забезпечення надання якісних готельно-туристичних послуг під час 

проведення чемпіонату ЄВРО-2012; 
– забезпечення безпеки в готельних закладах під час проведення 

чемпіонату ЄВРО-2012; 
– впровадження проекту «Гостинне місто – Гостинний регіон» 

(Львівські готелярі пообіцяли формувати ціни на готельні послуги не 
вищі від законтрактованих // ВГОЛОС 
(http://vgolos.com.ua/economic/news/8544.html). – 2012. – 19.04). 

 
* * * 

До Євро-2012 на Львівській митниці планують збільшити кількість 
працівників, щоб уникнути черг на кордоні. За попередніми даними, 
додатково в області працюватиме ще 60 працівників на час проведення 
чемпіонату. Про це повідомив член колегії Держмитслужби В. Бондар. 

«В цих обсягах буде коригування чисельності не коштом збільшення 
загальної кількості (посад), а за рахунок внутрішнього перерозподілу», – 
пояснив В. Бондар. 

Таке збільшення працівників пройде не лише на Львівщині, але й у 
інших областях, через кордон з якими в країну прибуватимуть 
вболівальники футбольного чемпіонату. 

Екс-начальник Львівської митниці Д. Пудрик під час брифінгу висловив 
переконання, що Львівська митниця зустріне Євро-2012 на належному рівні. 
«Я особисто приймаю заліки з англійської мови, тренуємо питання етики 
поведінки, етикету… Я думаю, що ми красиво відпрацюємо цей дуже 
важливий для України захід», – зазначив Д. Пудрик (На Львівщині до Євро-
2012 працюватиме на 60 митників більше // Zaxid.net 
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?na_lvivshhini_do_yevro2012_pratsy
uvatime_na_60_mitnikiv_bilshe&objectId=1253000). – 2012. – 22.04). 

 
* * * 

Львівська митниця під час Євро-2012 працюватиме в режимі 
мінімального втручання, запевнив начальник відділу організації митного 
контролю Львівської митниці А. Тодощук під час польсько-української 
зустрічі в Генконсульстві Польщі у Львові. 
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Так, А. Тодощук пообіцяв, що під час Євро-2012 митники будуть 
мінімального втручатися, зокрема, в процес оформлення документів гостей 
Львова. Окрім того, він запевнив, що в кожній зміні працюватимуть люди, 
які досконало знають іноземні мови. 

Також А. Тодощук зазначив, що на сьогодні Львівська митниця уже 
перейшла від теоретичних занять до практичної підготовки, і в даний час 
майже щодня проводяться відповідні практичні тренінги. Загалом 
підготовка Львівської митниці є зразковою для всієї України, заявив він 
(Митниця мінімально втручатиметься у Євро-2012 // Zaxid.net 
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?mitnitsya_minimalno_vtruchatimets
ya_u_yevro2012&objectId=1253105). – 2012. – 21.04). 

 
* * * 

За перший тиждень роботи у новому терміналі аеропорту «Львів» 
обслужили більше як тисячу пасажирів. Станом на сьогодні в новому 
терміналі здійснюється обслуговування пасажирів авіакомпанії «Візз Ейр 
Україна», зокрема, рейсів Львів-Дортмунд та Львів-Венеція (Тревізо), – 
повідомили в аеропорту.  

 «Ми раді відновити рейси зі Львова, зокрема, на двох найбільш 
популярних напрямках із Західної України. Очікується, що цього року Львів 
відвідають багато іноземних туристів, особливо в період Євро-2012. Завдяки 
своєчасній модернізації інфраструктури аеропорту, а також доступним 
цінам і якісному обслуговуванню компанії «Візз Ейр Україна», тисячі 
туристів із України й інших країн зможуть подорожувати з комфортом», – 
зазначив А. Буш, генеральний директор «Візз Ейр Україна». 

 Найближчим часом до нового терміналу буде переведено 
обслуговування інших авіакомпаній, яке відбуватиметься згідно з графіком, 
узгодженим з представництвами авіакомпаній. 

 Таким чином, до кінця квітня цього року в новому терміналі буде 
здійснюватись обслуговування рейсів авіакомпаній : Аеросвіт, ЮТейр, 
Чеські Авіалінії ; до середини травня 2012-го: Люфтганза, ЛОТ, Австрійські 
Авіалінії ; до кінця травня 2012 року: Міжнародні Авіалінії України, 
Турецькі Авіалінії, Карпатейр. 

 Також нагадуємо, що у зв’язку із завершальним етапом реконструкції 
злітно-посадкової смуги, рейси з аеропорту здійснюються щоденно, окрім 
вівторка. 

 Додамо, що менеджер з маркетингу Г. Винарчик зазначила, що в дні, 
коли рейсів немає, термінал закритий з міркувань безпеки. 

 Новий термінал Міжнародного аеропорту «Львів» ім. Данила 
Галицького офіційно відкрито 12 квітня 2012 року за участі Президента 
України В. Януковича та Президента УЄФА М. Платіні. Пропускна 
здатність нового терміналу – 2000 пасажирів/год. Кількість телетрапів – 4. 
Маркування терміналів : новий термінал – термінал «А», старий термінал – 
термінал «1» (Новий термінал львівського аеропорту обслужив понад 
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тисячу пасажирів // stadion.lviv.ua 
(http://stadion.lviv.ua/ua/new_Lviv_airport_first_1000_passengers). – 2012. – 
18.04). 

 
* * * 

На «Арені Львів» 28 квітня відбудеться матч першої ліги за участі ФК 
«Львів». Цей матч буде генеральним тестування усіх служб міста – 
транспортної системи, роботи аеропорту, стадіону тощо. 

Як повідомили у Медіа-центрі «Львів 2012», будуть відпрацьовані всі 
організаційні аспекти проведення у Львові турніру з футболу Євро 2012: 
безпекові питання, медичне забезпечення, робота експрес-маршрутів, 
транспортний периметр навколо стадіону, робота волонтерів. 

«Під час цих 2-ох матчів – 28 квітня і 9 травня, ми будемо 
відпрацьовувати модель, яка буде працювати в дні Євро-2012. Вже будуть 
курсувати відповідні автобуси з центру міста до стадіону і на летовище. 
Фактично, буде перекрито в ці дні рух по вул. Стрийській – від 
вул. Наукової до стадіону. Курсуватиме тільки громадський транспорт, а 
приватний буде мати доступ до стадіону тільки за наявності спеціальної 
перепустки. Це все буде погоджено з нашими міськими службами. Треба 
відпрацювати модель, щоб зрозуміти, що нас чекає під час матчів Євро-
2012. Це дуже важливо, тому що мова йде про безпеку та життя людей», – 
сказав  міський голова Львова А. Садовий (У Львові проведуть генеральне 
тестування перед Євро-2012 // Zaxid.net 
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?u_lvovi_provedut_generalne_testuv
annya_pered_yevro2012&objectId=1253107). –  2012. – 20.04). 

 
* * * 

ДП «Дирекція з будівництва об’єктів до «Євро-2012» у Львові» уклала 
угоду з ТОВ «Альткомкиївбуд» на додаткову закупівлю робіт за договором 
генпідряду на будівництво стадіону у Львові вартістю 378 млн грн.  

В обґрунтуванні закупівлі не пояснюється, які саме роботи з 
будівництва стадіону потрібно закупити додатково. 

Згідно з розпорядженням Кабміну, загальна кошторисна вартість 
будівництва стадіону встановлена у розмірі майже 3 млрд грн. 

Стадіон у Львові було урочисто відкрито восени минулого року. Цієї 
весни на стадіоні провела кілька матчів у рамках чемпіонату Україні місцева 
футбольна команда «Карпати». Проте днями команда відмовилася грати на 
новому стадіоні і повернулася на старий, який знаходиться в межах міста. 

Відзначимо, що раніше «Альтком» виграв ще два державні тендери на 
загальну суму 750 млн грн на додаткові будівельні роботи в аеропорту 
Донецька. 

З урахуванням закупівлі у Львові у 2012 році корпорація «Альтком» 
отримала державні підряди на загальну суму 1,2 млрд грн. У 2011 році 
підприємства корпорації заробили на державних підрядах 6,9 млрд грн. 
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Основним власником «Альткому» є донецькі бізнесмени О. Тисленко 
(63-й у рейтингу «Forbes-Україна») та С. Павлічев. Компанія зареєстрована 
через низку «прокладок» на белізьській офшор Trinitron Investments Limited 
(Уже відкритий євростадіон у Львові подорожчав на 378 млн грн // 
Західна інформаційна корпорація 
(http://zik.ua/ua/news/2012/04/20/345112)). 

 
* * * 

Для визначення операторів таксі, які обслуговуватимуть ресторани та 
готелі Львова під час Євро-2012 створюють спеціальні робочі групи. Про це 
повідомив заступник директора департаменту «Євро-2012» Львівської 
міської ради О. Вілюра під час зустрічі «Польща та Україна напередодні 
Євро-2012». 

О. Вілюра зазначив, що ці робочі групи вже напрацювали критерії, які 
«місто хоче бачити» у кожному таксі. 

«Кожне таксі повинне мати стандартні вказівники зверху, «шашечки» 
знизу, в салоні автомобіля повинен бути паспорт таксі (з фотографією водія) 
на українській та англійській мовах. Всі таксі мають бути обладнані 
лічильниками та засобами електронних платежів. Більше того, вже є низка 
львівських перевізників, які у своїх таксі мають Wi-Fi», – розповів 
О. Вілюра. 

Він додав, що ринок таксі у Львові не повністю «чистий і білий», а для 
того, щоб це подолати потрібно поступово водити нові стандарти (У 
А. Садового обіцяють Wi-Fi в таксі // ВГОЛОС 
(http://vgolos.com.ua/economic/news/8579.html). – 2012. – 20.04). 

 
* * * 

Починаючи з травня у Львові почнуть встановлювати вказівників для 
туристів/уболівальників, на яких буде зазначено напрямки до об’єктів Євро. 
Їх мають встановити більше 1 200 штук. Про це під час зустрічі «Польща та 
Україна на передодні Євро-2012» у Генеральному Консульстві Республіки 
Польща у Львові розповів заступник директора департаменту «Євро-2012» 
Львівської міської ради О. Вілюра.  

«Буде встановлено у місті більше 1 200 вказівників для туристів, 
уболівальників, щоб вони орієнтувалися, де знаходяться стадіон, аеропорт, 
фан-зона та інші об’єкти Євро-2012», – сказав він.  

Щоправда як саме виглядатимуть ці вказівники і де вони будуть 
встановлені у місті О. Вілюра під час свого виступу не зазначив (У Львові 
встановлять 1,2 тис вказівників з напрямками до об’єктів Євро-2012 // 
Львівський портал (http://portal.lviv.ua/news/2012/04/20/164335.html)). 

 
* * * 

На стадіоні «Арена-Львів» відбувалися навчання правоохоронців із 
вгамування вдаваних масових заворушень фанатів в одному із секторів 
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стадіону. Про це інформує відділ зв’язків з громадськістю ГУМВС України 
у Львівській області. 

На тренуванні був присутній начальник головного слідчого управління 
МВС України В. Фаринник, який прибув з робочим візитом до Львова, щоб 
перевірити підготовку львівських правоохоронців до роботи під час Євро-
2012. 

Правоохоронці зазначають, що такі навчання у Львові проводять не 
вперше. Зокрема вчора відпрацьовували практичні навички зведених 
загонів. Загалом у навчаннях брало участь 730 осіб. 

В командно – штабних навчаннях з припинення порушень громадського 
порядку під час проведення футбольного турніру були узгодженні дії 
керівництва ГУ МВС України у Львівській області, структурних підрозділів 
міліції, Західного Територіального Командування Внутрішніх Військ та 
медичних служб. 

«Місто Львів не є містом підвищеного ризику під час тих змагань, тому 
наша увага була зосереджена на те, що такі ситуації можуть виникнути 
якраз під час проведення матчу на стадіоні. Адже частина тих хто 
приїжджає до нас у гості це вболівальники із різних країн. Ми знаємо, що 
кожен із них має свій індивідуальний характер, і під час футбольних матчів 
їх агресивність наростає», – наголосив В. Фаринник. 

«Сьогоднішні навчання показали, що всі підрозділи місцевої влади і 
інших служб готові до таких ситуацій. Ми відпрацьовували наші дії, 
погоджували їх із службою безпеки стадіону і службою стюардів. І ми 
бачимо, що порозуміння є, навчання для того і проводяться, щоби у тих 
ситуаціях, які будуть виникати, співробітники служб знали, що робити», – 
підкреслив начальник головного слідчого управління МВС України 
(Правоохоронці відпрацьовували можливі заворушення фанатів на 
«Арені-Львів» // ВГОЛОС (http://vgolos.com.ua/zhyttya/news/5114.html). – 
2012. – 20.04). 

 
* * * 

Для того, щоб потрапити на територію львівської фан-зони, глядач 
зможе скористатися одним з трьох входів, біля яких, згідно з вимогами, 
додатково будуть облаштовані окремі входи для людей з особливими 
потребами.  Про це розповіли в ЛКП «Агенція з підготовки м. Львова до ЧЄ 
з футболу 2012». 

«В організації фан-зони чи не найважливішим питанням є питання 
комфорту відвідувачів. Щоб людям з особливими потребами було зручно 
перебувати на території фан-зони Львова, на площі перед пам’ятником 
Т. Шевченку діятиме окремий сектор біля додаткового екрану», – розповів 
директор ЛКП «Агенція з підготовки м. Львова до ЧЄ з футболу 2012» 
М. Падалка. 
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«Неподалік знаходитиметься спеціально обладнана вбиральня. У разі 
прибуття організованої групи людей з особливими потребами передбачено 
окремий заїзд та місце висадки для них», – додав він. 

Окрім того, для кращого орієнтування по всій території фан-зони 
будуть встановлені вказівники та карти з позначенням інфраструктури для 
людей з особливими потребами (Львівська фан-зона буде безбар’єрною // 
Чемпіон(http://www.champion.com.ua/euro2012/2012/04/19/489074)). 

 
* * * 

Для волонтерів Євро-2012 у Львові працюватиме Центр волонтерства. 
Відтак волонтери, які допомагатимуть в організації футбольного 
чемпіонату, зможуть отримати всю організаційну підтримку: Центр 
забезпечить волонтерів харчуванням, надасть можливість якісно відпочити, 
забезпечить інформаційну підтримку. 

Як повідомили у Медіа-центрі «Львів-2012», до роботи центру буде 
залучено понад 30 волонтерів. Він діятиме з 1 червня до 1 липня в школі 
№ 35 на вул. Шухевича, 2. 

Центр волонтерства забезпечуватиме: акредитацію волонтерів – 
реєстрація, надання бейджів, перепусток, інформаційних матеріалів та 
форми волонтерам; харчування волонтерів згідно з графіком; координаційні 
наради волонтерських груп; інформаційна допомога волонтерам; 
забезпечення необхідними речима волонтерів інших напрямків (кур’єрська 
служба).  

У вільний від роботи час волонтери у Центрі волонтерства зможуть 
скористатися комп’ютерами з доступом до Інтернету, активно провести час, 
граючи в спортивні ігри (настільний теніс, більярд) чи разом переглянути 
матчі на великому екрані. Крім того, в Центрі волонтерства буде кімната 
відпочинку, в якій кожен волонтер матиме змогу відновити сили після 
роботи у своїй групі. 

До роботи Центру буде залучено понад 30 волонтерів, середній вік яких 
– 20 років. 

Молодь, яка працюватиме у Центрі волонтерства допомагатиме з 
логістикою харчування, надаватиме довідкову інформацію волонтерам, 
забезпечуватиме транспортну логістику між волонтерськими напрямками, 
технічну та організаційну діяльність самого Центру волонтерства (У Львові 
під час Євро-2012 діятиме Центр волонтерства // Zaxid.net 
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?u_lvovi_pid_chas_yevro_diyatime_t
sentr_volonterstva&objectId=1253104). – 2012. – 23.04). 

 
* * * 

На Львівщині буде створено Асоціацію готелів Львівської області, що 
дозволить її членам координувати роботу своїх закладів та реалізувати 
спільні ініціативи. Таке рішення прийняли на зустрічі щодо цінової ситуації 
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на готельному ринку Львова під час «Євро-2012» за участю керівництва 
ЛМР, ЛОДА та представників закладів розміщення Львова.  

Як повідомляє прес-служба ЛМР, також серед основних домовленостей 
– прийнятні ціни у готелях Львова та області у дні матчів чемпіонату з 
футболу та у міжматчеві періоди. 

Під час обговорення аналітичної довідки про ціновий діапазон 
номерного фонду готелів на період матчів «Євро-2012» було відзначено, що 
зараз Агенція з розміщення УЄФА ЄВРО 2012 Україна (TUI Travel Plc.) 
продовжує співпрацювати з 25 готелями Львова, у яких протягом днів матчу 
проживатимуть гості відповідно до потреб УЄФА. Вартість на номери, не 
викуплені TUI Travel Plc, не може бути знижена відповідно до договору з 
Агенцією з розміщення УЄФА ЄВРО-2012 Україна. Аналогічні обмеження 
розповсюджуються також на готельні заклади, заброньовані Агенцією з 
розміщення вболівальників у Львові.  

Готелі Львова та Львівщини вже ініціюють укладення додаткових угод з 
TUI Travel Pl, що дозволить їм продавати вільні місця та оптимізувати ціни у 
міжматчевий період.  

Як зазначили у департаменті «Євро-2012», станом на 11 квітня номери 
60 % готельних закладів було заброньовано на період 9-10 червня 2012 р., 
що підтверджує економічну обґрунтованість встановлених у цих готелях 
цін. Представники готельного бізнесу Львівщини відзначили, що підняття 
цін на готельні послуги під час туристично-привабливих заходів є світовою 
практикою, але оптимальним та доступним вважається підняття від 100 до 
200 %, а лише 23 % готелів Львова збільшили ціну більше, ніж на 200 % і це 
є готелі з незначним номерним фондом, які суттєво не впливають на 
ситуацію на ринку. 

На зустрічі було вирішено створити Асоціацію готелів Львівської 
області, що дозволить її членам координувати роботу своїх закладів та 
реалізувати спільні ініціативи, а також був підписаний меморандум, який 
підтвердив готовність готелів Львівщини до оптимізації цін у період 
проведення матчів чемпіонату «Євро-2012» у Львові. Також на прохання 
готельних закладів було вирішено посилити безпеку готелів під час «Євро-
2012» (На Львівщині до «Євро-2012» створять Асоціацію готелів // 
Західна інформаційна корпорація 
(http://zik.ua/ua/news/2012/04/19/344753)). 

 
* * * 

У яке кафе чи ресторан піти пообідати, чи яке таксі краще замовити – 
щоб туристи не розчарувалися у львівському сервісі під час Євро-2012, 
мерія попередньо перевірить усі заклади та служби, які збираються 
обслуговувати гостей.  

Найкращі ресторани Львова, а також таксі, отримають спеціальні 
розпізнавальні наліпки, які означатимуть: міська влада рекомендує. 
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 Вимоги до таксистів: ознакування та касетони, які відповідають 
стандартам, спеціальні інформаційні картки на лобовому склі із повною 
інформацією про тарифи, а також лічильники та банківські термінали. Саме 
терміналами обов’язково мають запастися і заклади харчування. Крім того, у 
них вимагатимуть тримовне меню, знання англійської та безоплатний 
Інтернет для клієнтів (Найкращі ресторани Львова отримають наліпки 
«міська влада рекомендує» //  stadion.lviv.ua 
(http://stadion.lviv.ua/ua/LVIV_friendly_city). – 2012. – 18.04). 

 
* * * 

Городоцький район Львівської області відвідав німецький експерт з 
питань розміщення кемпінгів до «Євро-2012» на Львівщині Ш. Крель.  

Він зустрівся з першим заступником голови РДА В. Петровим, 
генеральним директором логістичної компанії «Захід-ресурс» С. Бадяком та 
іншими відповідальними особами.  

За словами першого заступника голови Городоцької РДА В. Петрова, 
зустріч відбулася в рамках підготовки до чемпіонату Європи з футболу 2012 
року, зокрема, з питань облаштування та функціонування на території 
логістичного центру буферної фан-зони. 

Ш. Крель вдруге оглянув запропоновану територію майбутньої фан-
зони, зосередив увагу на можливості встановлення 20-30 восьмимісних 
наметів для ночівлі вболівальників «Євро-2012». 

Також присутні оглянули місце для паркування транспорту, обговорили 
питання харчування фанів та курсування «шатл-бусів» від буферної фан-
зони до стадіону «Арена-Львів». Опісля німецький експерт дав 
рекомендації, щодо подальшого облаштування фан-зони для учасників 
чемпіонату. 

Нагадаємо, що організація фан-зон – спільний проект між УЄФА та 
містами, що прийматимуть чемпіонат, який має на меті підтримку участі у 
футбольному святі якомога більшої кількості вболівальників, мешканців 
міст та їх гостей. Зони мають бути безпечними, відкритими у всі дні турніру, 
обладнані екранами для перегляду матчів, а також санітарно-технічними 
засобами (Фан-зону до «Євро-2012» в Городоцькому районі 
проінспектував німецький експерт // Західна інформаційна корпорація 
(http://zik.ua/ua/news/2012/04/20/344948)). 

 
* * * 

За інформацією СЗГ УМВС області, правоохоронці Черкащини 
продовжують готуватися до Євро-2012. Особлива увага при підготовці 
звертається на знання співробітниками міліції іноземної мови. Працівники 
черкаської міліції з березня 2012 року займаються вивченням англійської 
мови разом з досвідченими фахівцями Навчального центру Державної 
прикордонної служби України. 
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Курс навчання, який тривав 2,5 місяці, відвідував 31 співробітник 
міліції. Фахівці Навчального центру під час проведення занять намагалися 
максимально відтворити ситуації, які можуть виникнути при спілкуванні з 
іноземцями. На початку квітня відбулися підсумкові іспити. За результатами 
перевірки кожному з них було видано сертифікат про проходження курсу 
підготовки з англійської мови для персоналу УМВС України в Черкаській 
області (31 черкаський міліціонер на запитання «Do You Speak English?» 
може гордо сказати «Єс! ОБХСС!» // Провінція (http://pro-
vincia.com.ua/novini/news_podyi/1201-31-cherkaskiy-mlconer-na-zapitannya-
do-you-speak-english-mozhe-gordo-skazati-yes-obhss.html). – 2012. – 21.04). 

 
* * * 

Для Житомирщини проведення Євро-2012 в Україні – можливість 
показати принади свого краю і належно причепурити його території.  

Це було лейтмотивом обласної наради з питань підготовки до 
проведення фінальної частини Чемпіонату Європи з футболу Євро-2012 в 
Україні. Зібрання за участю всіх заступників голови облдержадміністрації, 
начальників відповідних управлінь облдержадміністрації, керівників служб 
дорожнього, лісового господарств, інспекції екологічного, санітарно-
епідеміологічного контролю, правоохоронних та інших відомств провели 
голова облдержадміністрації С. Рижук та голова обласної ради 
Й. Запаловський.  

«Наша область – транзитна на шляху до Києва та інших міст України, 
які проводитимуть міжнародний чемпіонат Євро-2012 і по якому 
рухатимуться його учасники та вболівальники, а також численні гості з 
європейських країн. А тому нам належить гідно підготуватися до цієї 
важливої в житті нашої країни події», – зазначив, відкриваючи нараду 
голова облдержадміністрації С. Рижук. Серед пріоритетних завдань на 
найближчий час він визначив такі: завершення робіт з реконструкції доріг, 
впорядкування в’їзних знаків, іншої дорожньої інфраструктури, 
впорядкування узбіч удовж головних трас, які проходять через 
Житомирщину від західного кордону до межі з Київською областю, 
ліквідацію сміттєзвалищ, приведення в порядок лісових смуг, освітлення 
населених пунктів в нічну добу, поліпшення якості сервісних послуг (Для 
Житомирщини проведення Євро-2012 в Україні – можливість показати 
принади свого краю і належно причепурити його території // 
Житомирська обласна рада 
(http://www.oblrada.zhitomir.ua/index.php/news/1923-dlja-zhitomirschini-
provedennja-evro-2012-v-ukrayini--mozhlivist-pokazati-prinadi-svogo-kraju-i-
nalezhno-prichepuriti-jogo-teritoriyi.html). – 2012. – 20.04). 

 
* * * 

Состоялась рабочая встреча представителей Луганской и Таганрогской 
таможен при участии представителей Южного таможенного управления, 
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Ростовской и Милеровской таможен, в ходе которой обсуждались вопросы, 
связанные с организацией работы в МАПП «Куйбышево-Дьяково» на общем 
участке таможенной границы. Об этом сообщили в пресс-службе Луганской 
таможни. 

Также с целью активизации работы в направлении подготовки к Евро-
2012 участники встречи обсудили порядок взаимодействия смежных 
таможенных органов при осуществлении таможенных процедур при 
пересечении таможенной границы болельщиками чемпионата по футболу. 
Среди прочего стороны ознакомились с экспериментальной 
технологической схеме совместного контроля и пропуска через границу лиц, 
транспортных средств, грузов, товаров и животных в п/п «Куйбышево-
Дьяково». 

Луганская таможня проинформировала присутствующих о состоянии 
осуществления дорожно-ремонтных работ на пути к п/п «Куйбышево-
Дьяково». По этому поводу участники встречи вышли с предложением 
продолжить работу с местными администрациями Ростовской и Луганской 
областей по вопросам развития транспортной инфраструктуры вблизи п/п 
«Куйбышево-Дьяково». 

Путем конструктивного диалога таможенники сопредельных 
государств решили продолжать практику отработки совместных 
мероприятий по организации пропуска физических лиц, товаров и 
транспортных средств во время пиковых нагрузок, в частности в периоды 
проведения масштабных спортивных, культурных и других мероприятий. 

Продолжая спортивные традиции поколений в конце встречи 
руководители смежных таможенных органов договорились провести 12 мая 
2012 на базе Таганрогской таможни турнир по мини-футболу между 
командами Таганрогской, Ростовской и Луганской таможень (Луганские и 
таганрогские таможенники готовятся встречать футбольных 
болельщиков  // CXID-INFO (http://cxid.info/94902.html). – 2012. – 18.04). 

 
* * * 

Все строительные работы на новом железнодорожном вокзальном 
комплексе в Донецке полностью завершены, сейчас специалисты активно 
занимаются пуско-наладочными работами.  Новый вокзал Донецка сможет 
обслуживать свыше 35 тыс. пассажиров в сутки. Об этом сказал начальник 
Донецкой железной дороги Н. Рого. 

По словам Н. Рогова, буквально на днях заработали все эскалаторы, 
лифты готовят к запуску в ближайшее время, на объекты вокзала завозят и 
монтируют новую мебель. Тот график, который был утвержден вице-
премьер министром-министром инфраструктуры Б. Колесниковым 
выполняется, – отметил начальник дороги. 

Новый вокзальный комплекс включает транзитный и пригородный 
вокзалы (вместимостью на 150 и 400 человек соответственно), большой и 
малый конкорсы (переходы над путями), два торговых комплекса, 
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остановочный пункт для автобусного сообщения, а также основное здание 
«старого» вокзала, которое полностью реставрировано. В целом 
вместимость вокзала возрастет с 700 до 2250 мест. 

Как отметил начальник Донецкой железной дороги, изменения 
коснулись не только внешнего вида, но и всей инфраструктуры вокзального 
комплекса – путей, контактной сети, систем сигнализации и связи, построен 
современный поста электрической централизации (пункт управления 
движением поездов на станции), переоборудованы перроны, платформы, 
предусмотрены паркинги и многого другого. 

Особое внимание уделено пассажирам с ограниченными физическими 
возможностями. Для них предусмотрены специальные комнаты, туалеты, 
пандусы, а шесть лифтов позволят им беспрепятственно спускаться на все 
платформы к любому поезду. 

Н. Рогов также отметил, что сейчас вокзал Донецк готов принимать 
современные поезда ускоренного движения – «Хюндай» и «Шкода». Они 
будут обеспечивать скоростное сообщение между Донецком и Киевом, 
Харьковом, Днепропетровском, Мариуполем и Луганском. 

Корейские поезда «Хюндай» будут курсировать по маршруту Киев-
Донецк, а чешские «Шкоды» – перевозить пассажиров по кольцевым 
маршрутам Харьков-Донецк-Луганск-Донецк-Днепропетровск-Харьков и 
Харьков-Днепропетровск-Донецк-Мариуполь-Донецк-Харьков. 

«Для организации ускоренного движения поездов Хюндай и Шкода 
предшествовала огромная работа по подготовке железнодорожной 
инфраструктуры. На участке Донецкой железной дороги Лозовая-Славянск-
Константиновка-Ясиноватая-Донецк протяженностью 212,4 км различными 
видами ремонта обновлено около 200 километров пути, модернизировано 
свыше 350 км контактной сети, заменено 2500 опор, приведены в 
соответствие повышенным требованиям безопасности 84 остановочных 
пункта и 32 переезда. Это самые масштабные работы со времен 
независимости Украины», – сказал Н. Рогов. 

Он подчеркнул, что подготовка к Евро-2012 проводится исключительно 
за счет собственных средств железной дороги. 

«Ни копейки бюджетных средств на возведение нового вокзального 
комплекса и модернизацию ускоренного участка не израсходовано», – 
подытожил начальник Донецкой железной дороги (На новом вокзальном 
комплексе в Донецке полностью завершены строительные работы //  
Остров (http://www.ostro.org/news/article-379536). – 2012. – 19.04). 

 
* * * 

Во время Евро-2012 старый терминал международного аэропорта 
«Донецк» будет обслуживать внутренние рейсы, а новый – международные. 
Причем переход международных рейсов в новый аэровокзал планируется 
осуществить с 15 мая. Об этом представителям влиятельных британских 
СМИ, которые являются участниками организованного пресс-тура по 
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принимающим Киеву и Донецку, сообщил директор по развитию МА 
«Донецк» А. Безлюдный.  

 Он рассказал, что подготовка к запуску нового терминала находится на 
завершающих стадиях. «До конца апреля все будет готово. В новом 
терминал будет 40 стоек регистрации, из которых две будут предназначены 
для крупногабаритного багажа, пять телетрапов, а также крытая стоянка на 
600 паркомест, и открытая площадка на 1000 автомобилей», – 
прокомментировал специалист. 

 Напомним, в рамках организованного пресс-тура Украину посетило 
около 20 представителей британских СМИ. Среди них – журналисты 
Reuters, «Sky Sports», BBC, «Financial Times», «The Independent», «The 
Times», Associated Press, «Observer», «Saturday Telegraph». Накануне они 
посетили терминал «D» аэропорта «Борисполь», тренировочную базу 
киевского «Динамо» в Конча-Заспе, а также приняли участие в экскурсии на 
НСК «Олимпийский» (На Евро-2012 новый терминал донецкого 
аэропорта будет работать для иностранцев // НОВОСТИ.dn.ua 
(http://novosti.dn.ua/details/178110). 2012. – 19.04).  

 
* * * 

Департамент бюджета и финансов Харьковского горсовета заключил 
соглашение с ОАО «Государственный экспортно-импортный банк 
Украины» на продление срока пользования траншами кредита по 
Кредитному договору № 151110К27 от 05.11.2010 года.  

 Стоимость сделки составила 6 млн грн. Об этом со ссылкой на 
«Вестник государственных закупок». 

 Харьковская мэрия взяла кредит в «Укрэксимбанке» в размере 
350 млн грн. для обновления парка автобусов и троллейбусов в рамках 
подготовки города к Евро-2012.  

 Срок погашения траншей кредита наступил в ноябре 2011 года. Однако 
горсовет сообщил о невозможности выплат из-за направления «всех 
возможных средств на выполнение» программы подготовки к Евро-2012. 
Поэтому в ноябре кредит был продлен, тогда стоимость пролонгации 
составила 35 млн грн. 

 Новая отсрочка выплат по кредиту мотивируется теми же причинами, 
что и полгода назад. «Не продление указанных сроков пользования в 
ближайшее время может сказаться на том, что город несвоевременно 
подготовится к чемпионату и не выполнит своих обязательств перед 
государством», – говорится в обосновании. 

 Напомним, что в 2010 году по настоянию вице-премьера 
Б. Колесникова Киев, Донецк, Харьков и Львов заключили соглашения на 
приобретение автобусов и троллейбусов «ЛАЗ» за счет кредитов, 
полученных на эти закупки в «Укрэксимбанке» (У Кернеса пролонгировали 
350-миллионный «автобусный» кредит // Главное 
(http://glavnoe.ua/news/n99196). – 2012. – 18.04). 
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* * * 
82 сотрудника Харьковской городской клинической многопрофильной 

больницы № 17 проходят курсы по изучению английского языка. Об этом на 
выездном заседании постоянной комиссии по социальной защите и 
здравоохранению Харьковского городского совета сообщил главный врач 
больницы Д. Черепов.  

     Он отметил, что обучение проходят медработники, которые будут 
обслуживать гостей Чемпионата Европы по футболу 2012 года. 

     По словам Д. Черепова, курсы проводят по программе, которую 
разработал Харьковский национальный медицинский университет и 
Харьковская медицинская академия последипломного образования 
(Харьковские медики изучают английский язык для помощи фанатам 
ЕВРО-2012 // ИА «Резонанс-Харьков» (http://rez.com.ua/?news=89138). – 
2012. – 19.04). 

 
* * * 

До конца мая в Харькове отремонтируют фасады зданий, которые 
выходят на маршруты Евро-2012. Об этом на пресс-конференции директор 
Департамента жилищного хозяйства Харьковского горсовета 
Р. Нехорошков. 

По его словам, фасады отремонтируют в домах на пр. Гагарина, 
Полтавском шляхе, пр. Московском, а также в домах, расположенных в 
километровой зоне вокруг стадиона «Металлист». Кроме того, фасады будут 
ремонтировать по маршруту движения голландских болельщиков (площадь 
Свободы – ул. Иванова – ул. Пушкинская, пр. Московский – площадь 
Восстания – стадион «Металлист»). В связи с этим фасады по ул. Иванова и 
ул. Пушкинской будут ремонтировать в первую очередь.  

 «Это порядка 100 домов, которые охватят как текущим, так и 
капитальным ремонтом фасадов. Кроме того, в зоне объектов Евро-2012 и на 
протокольных маршрутах расставят дополнительные контейнеры для 
мусора», – отметил Р. Нехорошков. 

 Напомним, что в 2011 году в Харькове проводился ремонт фасадов 
домов, которые находятся в зоне подготовки к Евро-2012. 

 Также, все работы по реконструкции фасадов зданий харьковские 
предприниматели смогут делать только после получения специального 
паспорта (Где в центре Харькова к Евро-2012 еще отремонтируют 
фасады // Городской Дозор (http://dozor.kharkov.ua/city/zhkh/1107252.html). 
– 2012. – 19.04). 

 
* * * 

В Харькове во время проведения матчей финальной части чемпионата 
Евро-2012 дворники будут работать в усиленном режиме. Об этом сообщил 
директор Департамента жилищного хозяйства Харьковского горсовета 
Р. Нехорошков. 
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«Сфера деятельности Департамента жилищного хозяйства – уборка 
придомовых территорий. Другие коммунальщики во время чемпионата 
будут убирать парки, скверы, площади. Дорожники будут проводить уборку 
вдоль бортов проезжей части», – отметил Р. Нехорошков. 

Он добавил, что в преддверии чемпионата возле объектов Евро-2012 
установят дополнительные мусорные контейнеры.  

 Напомним,что  в Харькове с начала двухмесячника благоустройства 
«Зеленая весна» на территории частного сектора ликвидировано 110 
стихийных свалок. По прошествии месяца с начала двухмесячника 
благоустройства «Зеленая весна» от мусора, скопившегося за зиму, 
очистили 95 % дворов. 

 Кроме того, Дергачевский полигон твердых бытовых отходов 
бесплатно принимает мусор, собранный на харьковских общегородских 
субботниках, от организаций и предприятий. 

 Напомним также, в Харькове стартовал двухмесячник благоустройства 
города «Зеленая весна-2012» (Евро-2012: харьковские дворники будут 
работать в усиленном режиме // Городской Дозор 
(http://dozor.kharkov.ua/city/zhkh/1107256.html). – 2012. – 20.04). 

 
 

Проблеми 
 

Станом на сьогодні завдання щодо будівництва під’їзних доріг до 
пунктів пропуску «Будоміж-Грушів» і «Угринів-Долгобичув» не виконано. 
Про це сьогодні під час зустрічі «Польща та Україна на передодні Євро-
2012» у Генеральному Консульстві Республіки Польща у Львові сказав 
заступник голови Львівської обласної держадміністрації В. Губицький. 

Він зазначив, що дані об’єкти у минулому році не потрапили у 
державну цільову програму і, відповідно, не були профінансовані. 

«Після приїзду Президента України В.  Януковича до Львова, було дане 
окреме доручення щодо фінансування будівництва цих двох під’їзних доріг. 
Ми сподіваємось, що кошти все таки будуть і ці дороги будуть зроблені», –
сказав В. Губицький. 

Як інформував уже «Львівський портал», Львівська 
облдержадміністрація раніше зверталася до уряду країни з проханням 
виділити з держбюджету на будівництво під’їзних доріг до пунктів пропуску 
«Будоміж-Грушів» і «Угринів-Долгобичув» 93 млн грн, але вочевидь ці 
кошти будуть виділені лише після даного В. Януковичем розпорядженням.   

Також варто зазначити, що до роботи даних двох пунктів пропуску 
готові митна та прикордонна служби. Вони, зокрема, уже підготували 
відповідні технічні засоби та персонал, який буде працювати на польській 
стороні (Львівщина досі чекає гроші на дороги до двох пунктів пропуску // 
Львівський портал (http://portal.lviv.ua/news/2012/04/20/154113.html)). 
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* * * 
Через недостатнє знання іноземної мови українські правоохоронці не 

зможуть повною мірою допомогти європейським уболівальникам, які 
приїдуть на Євро-2012. 

Українська міліція не зможе порозумітися з європейськими 
уболівальниками Євро-2012. Про заявив глава Громадської ради при МВС 
України Е. Багіров. 

 «Наші правоохоронні органи не зможуть нормально забезпечити лад 
під час проведення Євро-2012. Адже, максимум 15 % наших міліціонерів 
знає хоча б кілька слів англійською. Тому, у міліції з уболівальниками з 
Європи точно будуть проблеми. Європейці звикли, коли поліцейський у 
Німеччині, Франції – це твій товариш, партнер, якщо треба завжди підкаже, 
допоможе, довезе, якщо – треба додому. Від українських міліціонерів такого 
чекати не варто», – сказав він. 

 З його слів, українська міліція звикла використовувати силу, часто 
вдається до незаконних затримань: «А все це буде створювати негативний 
імідж України в Європі. Але ми створили громадську раду, яка буде стежити 
за поведінкою міліції. І про всі правопорушення щодо уболівальників 
будемо повідомляти... Ясна річ, що наші правоохоронні органи звикли так 
себе поводити з українцями, але з іноземцями так поводити себе точно не 
можна. Тому, від них слід чекати звернень до МЗС». 

 У свою чергу посол Республіки Польща в Україні Г. Литвин 
повідомив, що в Польщі ситуація набагато краща. «Показник тих, хто знає 
англійську серед поліцейських, більше 15 %. Це вимога УЄФА, тому 
навчання пройшли фахівці у цій сфері, а також у сфері інфраструктури», – 
зазначив він (Українська міліція не допоможе іноземним фанам під час 
Євро-2012 // Інформаційне агентство «Регіональні Новини» 
(http://regionews.com.ua/node/40934). – 2012. – 20.04). 

 
 

ПРОГНОЗИ 
 

Экс-министр экономики В. Лановой прогнозирует заметное 
удешевление доллара по отношении к гривне во время проведения в 
Украине футбольного чемпионата Евро-2012 

 «Во время чемпионата курс гривны вырастет, а валюты – упадет. Цены 
на напитки и такси, не только на гостиницы, подпрыгнут», – сказал он. 

 При этом специалист убежден, что осенью будет обратная картина, и 
курс пойдет в другую сторону. 

 «Я, к сожалению, думаю, что осенью, после выборов, возможно – до 
выборов, будут административно удерживать цены на ЖКХ и на продукты 
питания, упадет курс гривны. Мы это почувствуем», – отметил В. Лановой. 

 Как сообщалось, по мнению директора аналитического департамента 
информационно-аналитического центра «Trends & Markets» А. Шеверева, 
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Евро-2012 может сильно навредить украинской экономике, а то и вообще 
привести к дефолту. 

 По его словам, позитивные изменения в инфраструктуре могут 
омрачить огромные убытки. Тенденции свидетельствуют о том, что страна 
повторяет судьбу Греции, которая стремительно пошла к дефолту после 
проведения Олимпиады 2004 года (Во время Евро-2012 валюта 
подешевеет // Четверта Влада  (http://4vlada.net/politika-i-biznes/vo-
vremya-evro-2012-valyuta-podesheveet). – 2012. – 19.04). 

 
* * * 

Поток людей накануне и после матчей Евро-2012 на авиационных 
пунктах пропуска вырастет на 70 %, заявил на брифинге председатель 
Государственной пограничной службы Украины Н. Литвин.  

Ожидается, что нагрузка на автомобильные пункты пропуска возрастет 
на 45-50 %, а на железнодорожные – на 35-40 %. 

«Но это прогнозируемое количество, и мы к ней готовимся», – заверил 
главный пограничник. 

На время Евро-2012 Государственная пограничная служба Украины 
планирует перераспределение персонала в тех пунктах пропуска, на которые 
ляжет наибольшая нагрузка. 

«Мы определяем 32 основных пунктах пропуска, через которые, в 
основном, будут прибывать болельщики. Это 16 автомобильных пунктов, 
11 железнодорожных и 5 воздушных», – сообщил Н. Литвин (На время 
Евро-2012 наибольший поток людей ожидается в аеропортах // 
Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/37254). – 2012. – 
2012. – 23.04). 
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